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Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

Beslutande Cristian Bergvall (S), ordförande 
 Marika Berglund (C), förste vice ordförande 
 Daniel Bergman (M), andre vice ordförande 
 
Kata Nilsson (S) 
Claes Danell (S) 
Sara Lagesen Lundgren (S) 
Marita Björkman Forsman (S) 
Sven-Gösta Pettersson (S) 
Agnetha Eriksson (S) 
Thomas Hansson (S) 
Carola Bergman (S) 
Ulf Sjödin (S) 
Magnus Nyström (S) 
Jessica Hjelte (S) 
Ruth Rahkola (S) 
Louise Mörk (S) 
Urban Vikström (S) 
Elisabeth Lindberg (S) 
Anton Li Nilsson (C) 
Johannes Johansson (C) 
Håkan Johansson (M) 
Malin Stenvall Viksten (M) 
Gunilla Wallstén (M) 
Ellinor Sandlund (M) 
Karl-Erik Jonsson (M) 
Jan-Eric Sandberg (M) 
Åsa Nordmark (M) 
Anders Nordin (SLP) 
Sara Hall (SLP) 

Helén Lindbäck (KD) 
Daniel Bylund (KD) 
Mats Dahlberg (MP) 
Johnny Åström (SJV) 
Magnus Häggblad (SD) 
Lage Hortlund (SD) 
Ulf Lindeberg (SD) 
Marlene Källström (SD) 
Anna Bergström (V) 
Brith Fäldt (V) 
Mikael Borgh (V) 
Lars Vikström (V) 
Hans Öhlund  (C) 
Adrian Johansson (S)  ersätter Patric Lundström 
(S) 
Maj-Britt Lindström (S)  ersätter Richard 
Westerberg (S) 
Gerd Sävenstedt (S)  ersätter Emmeli Persson 
(S) 
Anders Lundkvist (S)  ersätter Peter Thelin (S) 
Ella Vikström (S)  ersätter Ola Edeblom (S) 
Leif Edström (S)  ersätter Peter Eriksson (S) 
Kristin Lundström (C)  ersätter Majvor Sjölund 
(C) 
Mats Gustafsson (SD)  ersätter Anne-Christine 
Esberg (SD) 

 
Övriga deltagare Andreas Lind (Kommunchef) §§168-176 

Åsa Öberg (Ekonomichef) §168 
Margareta Johansson (Kommunsekreterare) 
Maria Öman (Kommunsekreterare) 
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Innehållsförteckning ................................................................................................................Sid 
Hittade inga poster för innehållsförteckning. 
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§ 168  
Information om Budget och Verksamhetsplan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige tar del av informationen om budget och verksamhetsplan. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet mellan 13:10-13:45 för information om 
kommunens arbete med budget och VEP från Åsa Öberg, Ekonomichef. 
 

Paragrafen är justerad 
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Kommunfullmäktige 
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§ 169 
 

Länsgemensam strategi för nära vård och omsorg 
Diarienr 22KS761 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige antar Länsgemensam strategi för Nära vård i Norrbotten. 
 
Ärendebeskrivning 
Styrelsen för Norrbottens Kommuner har beslutat att rekommendera kommunerna i 
Norrbotten att anta den Länsgemensamma strategin – Tillsammans för Nära vård i 
Norrbotten. 
  
Piteå kommun anser att den länsgemensamma strategin för Nära vård ger en bra grund att 
jobba vidare med när det gäller den omställning som pågår av hälso- och sjukvårdssystemet i 
Sverige. 
  
Kommunledningsförvaltningen tillsammans med Socialförvaltningen och 
Utbildningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige antar Länsgemensam strategi – 
Tillsammans för Nära vård i Norrbotten. 
----- 
Lena Enqvist, Omsorgschef Socialförvaltningen informerar vid Kommunstyrelsens 
sammanträde. 
 
Yrkanden 
Kata Nilsson (S), Anna Bergström (V), Helén Lindbäck (KD), Anton Li Nilsson (C) Magnus 
Häggblad (SD) och Lage Hortlund (SD): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
  
  
  
  
 
Beslutsunderlag 
 Tillsammans för Nära vård i Norrbotten - Länsgemensam strategi 
 Beslut § 65 Styrelsen 2022-12- Strategi Nära vård 
 Beslut § 43 Styrelsen 2022-09-29 Strategi Nära vård 
 § 31 Politiks samverkansberedning 2022-08-31 Strategi Nära vård 

Paragrafen är justerad 
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§ 170 
 

Partigruppsmöten inför Kommunfullmäktige 
Diarienr 23KS297 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar parti med representation i Kommunfullmäktige ett 
partigruppsmöte inför varje Kommunfullmäktige samt att ledamöter och ersättare erhåller 
ersättning. 
 
Beslutet gäller retroaktivt från 1 januari 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har antagit Bestämmelser om ersättning till förtroendevalda. Enligt 
bestämmelserna har förtroendevalda rätt till förrättningsersättning bla för partigruppmöte som 
hålls med anledning av kommunfullmäktigesammanträde, men först efter beslut i 
Kommunfullmäktige. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige beviljar ett partigruppmöte 
per kommunfullmäktigesammanträde. Eftersom ersättare ofta får tjänstgöra med kort varsel 
föreslås att både ledamöter och ersättare får delta med ersättning vid partigruppmöte. Beslutet 
föreslås gälla retroaktivt från 1 januari 2023. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S), Helén Lindbäck (KD) och Magnus Häggblad (SD): bifall till 
Kommunstyrelsens förslag.  
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 

Paragrafen är justerad 
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Kommunfullmäktige 

  
 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

§ 171 
 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS) fjärde kvartalet 2022 
Diarienr 22KS33 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner rapporten av ej verkställda beslut lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade, fjärde kvartalet 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att rapportera ej verkställda gynnande beslut enligt lagen om stöd 
och service till vissa funktionshindrade LSS som inte verkställts inom tre månader från 
beslutsdatum. Rapporteringen görs varje kvartal av socialtjänsten, på individnivå till 
socialnämndens arbetsutskott (AU) och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
Socialnämnden avrapporterar i avidentifierad form till Kommunfullmäktige och kommunens 
revisorer. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till Kommunstyrelsen förslag. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutsunderlag 
 § 32 Socialnämnden -  Rapportering av ej verkställda beslut enligt Lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade kvartal 4 ,2022 

Paragrafen är justerad 
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§ 172 
 

Rapportering av ej verkställda beslut socialtjänstlagen (SoL) fjärde 
kvartalet 2022 
Diarienr 22KS34 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Rapport ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen, 
fjärde kvartalet 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt 
socialtjänstlagen SoL som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. 
Rapporteringen görs varje kvartal av socialtjänst, på individnivå till socialnämndens 
arbetsutskott (AU) och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Socialnämnden 
avrapporterar i avidentifierad form till Kommunfullmäktige och kommunens revisorer. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till Kommunstyrelsen förslag. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutsunderlag 
 §31 Socialnämnden -  Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen, kvartal 

4, 2022 

Paragrafen är justerad 
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§ 173 
 

Tillstånd för vindkraftsanläggning inom Hästliden, Markbygden 
Diarienr 22KS330 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige ställer sig bakom yttrande 
över Tillstyrkande för tillstånd till uppförande och drift av vindkraftsanläggning i Mål nr: M 
1787-21 
 
Ärendebeskrivning 
Piteå kommun har av Mark- och Miljödomstolen i Umeå Tingsrätt förelagts att inkomma med 
uppgift om kommunen tillstyrker tillstånd (16 kap. 4§ miljöbalken) till uppförande och drift 
av vindkraftsanläggning inom Hästliden på fastigheterna Piteå Björknäs 1:1 m.fl. 
Markbygden Piteå kommun. 
  
Piteå kommun tillstyrker tillståndet. 
  
Det berörda bolaget har tidigare hemställt att Piteå kommun, Kommunfullmäktige, ska 
besluta att begära att Regeringen ska pröva tillåtligheten av verksamheten i Umeå tingsrätts, 
mark- och miljödomstolens mål nr M 1787-21. 2021-12-13 § 208 beslutades att 
kommunfullmäktige beviljar hemställan om regeringsprövning för Hästliden Vind. 
------ 
Delegationsbeslut enligt Kommunstyrelsens delegationsbestämmelser fattades 2022-06-
10,  Brådskande ärenden då beslut inte kan vänta till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 
Kommunstyrelsen antar yttrande över Tillstyrkande för tillstånd till uppförande och drift av 
vindkraftsanläggning i Mål nr: M 1787-21 
---- 
2023-05-22 har Mark- och miljödomstolen uppmärksammat Kommunledningsförvaltningen 
på att beslut om yttrande måste tas i Kommunfullmäktige.  
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S), Anders Nordin (SLP), Ulf Sjödin (S), Lars Wikström (V) och Mats 
Dahlberg (MP): bifall till Kommunstyrelsen förslag. 
  
Magnus Häggblad (SD): avslag till Kommunstyrelsens förslag. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutsunderlag 
 Föreläggande ansökan om tillstånd för vindkraftsanläggning inom Hästliden 
 Kungörelse ansökan om tillstånd för vindkraftspark inom Hästliden 
 Protokollsutdrag KF 2021-12-13 § 208 

Page 9 of 86



Sammanträdesprotokoll 10 (35) 
Sammanträdesdatum  
2023-05-29  

 
Kommunfullmäktige 

  
 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

 Yttrande Tillstyrkande för tillstånd till uppförande och drift av vindkraftsanläggning 

Paragrafen är justerad 
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§ 174 
 

Motion (SLP) - Gratis solelanläggning till landsbygdens folk 
Diarienr 22KS37 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen om Gratis solelanläggning till landsbygdens folk. 
 
Kommunfullmäktige ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att genomföra en översyn av 
hur samarbetsprojekt skulle kunna genomföras i pilotskala eller liknande i syfte att främja 
förnybar energiproduktion inom kommunen. Detta sker inom ramen för arbetet med 
borgmästaravtalet. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan rubricerade 
motion och yrkar följande: 
 
att man utreder hur man på bästa sätt kan förverkliga en sol-els-produktion genom att främst 
utnyttja den oanvända resursen som landsbygdens många byggnader utgör och som gynnar 
husägarna i både kort och lite längre tidsperspektiv. 
 
Dessutom anförs i motionen: 
 
De närmast kommande åren kommer behov av elektricitet öka starkt. Inte bara på grund av 
övergången till fordon som drivs med el. 
 
Vi upplever nu i första hand en omställning från fossildrift till eldrift av såväl 
tungdragare/lastbilar, bussar och personbilar. I och med Norrbotniabanans förverkligande 
räknar Trafikverket med att de spårbundna transporterna kommer ta över gods från såväl 
fartyg som från tradare. De kommande fossilfria stålverken i Luleå/Boden/Gällivare liksom 
batterifabriken/konstgödselfabriken i Skellefteå kommer kräva enorma mängder elektricitet. 
 
Vi kan framöver räkna med att elpriset i alla medlemsländer i Nord Pool kommer att bli 
tämligen lika. Vi kan räkna med att elpriset för oss boende i Piteå blir betydligt högre i 
jämförelse med dagens elpris. 
 
Tanken är den att Piteå Kommun ”hyr” tak från privatpersoner eller mindre företag för en 
mycket låg symbolisk summa. Kommunen betalar hela kostnaden för solpanelernas 
uppsättning och drift. När kommunen fått sedvanlig årlig profit från el-försäljningen och när 
totalkostnaden är återbetald, vilket kan ske efter 10-15 år, så övergår anläggningen till ägaren 
av taket. Anläggningen har en driftstid på minst 30 år. 
 
Ett annat alternativ kan vara att husägaren inte behöver betala för den el som produceras av 
taket och som används av husägaren. 
 
Detta kommer gynna speciellt de som bor på landsbygden där det finns en stor mängd 
användbar takyta, som härrör från den tidsepok då det fanns många aktiva lantbruk på 
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landsbygden. 
 
Det kommer också ge ett betydande bidrag till det elbehov som snart kommer inträffa med 
hänsyn till kommande el-intensiva industriers etablering. Dessutom blir det både tryggare och 
säkrare för oss i Piteå ju mer lokalproducerad småskalig elproduktion vi kan få tillgång till. 
 
Många tror nog att vintrarna i Norrbotten är alldeles för långa och mörka för att det ska vara 
någon idé att använda sig av solenergi, men det är en myt som det är dags att slå hål på en 
gång för alla! Den totala skillnaden i solinstrålning mellan norra och södra Sverige är bara 
cirka 10 %. Vi i Norrbotten har alltså bara cirka 10 % mindre solinstrålning än i södra Sverige 
och det vägs dessutom nästan upp av den ökade produktionen här i norr på grund av 
snöreflektionen och vårt kalla klimat. 
 
VATTENFALL info: 
”Men generellt kan man säga att om man installerar solceller för ungefär 100 000 kronor villa 
kan du minska din elräkning med 6 000 kronor per år. Det betyder att avkastningen ligger 
mellan 5 och 7 procent – vilket är bättre än bankräntan. 
 
I genomsnitt har du betalat av din solcellsinvestering på ungefär 15 år. Man beräknar att 
solceller har en livslängd på minst 30 år, vilket betyder att den el som är egenproducerad blir 
gratis el under resterande livslängd. Producerar du mer el än du använder kan du sälja din 
överskottsel till Vattenfall. För en normalstor villa kan det bli en vinst på runt 5000 kronor per 
år. Oavsett var du bor och vilket nätbolag du har kan du teckna avtal om att sälja din solel till 
Vattenfall.” 
 
Man kan naturligtvis sälja sin överskottsel till den som betalar mest. 
 
Piteå Kommun har naturligtvis en bra möjlighet att låna till investering av solel. Och det finns 
naturligtvis flertalet varianter som man kan undersöka för att ekonomiskt förbättra ett boende 
på landsbygden utifrån etableringen av sol-el-anläggningar på de byggnader som är lämpliga 
för just denna el-produktion. 
 
Bankerna erbjuder olika former av lån till just sol-el-produktion. Här är ett exempel som kan 
gett hum om kostnader och vinst. Detta från SEB: ” Exempel på lånekostnad för bolån 
Med ett lånebelopp på 100 000 kronor, en rak amortering på 30 år, en ränta på 1,39 procent 
och automatisk betalning så blir den effektiva räntan 1,4 procent. Den första 
månadsbetalningen blir då 394 kronor. Om räntan är oförändrad under lånets amorteringstid 
(30 år) blir det sammanlagda beloppet du betalar 111 634 kronor före skattereduktion. Efter 
en skattereduktion på 30 procent blir det totala sammanlagda beloppet 108 144 kronor. 
Antalet avbetalningar har då varit 360 stycken.” 
 
Här lite mer bakgrundsfakta om vad vi har att förvänta oss: 
Nord Pool är den nordiska elbörs som startades 1996 av Sverige och Norge. Medlemsländer 
är numera Belgien, Danmark, Estland, Finland, Frankrike, Lettland, Litauen, Luxemburg, 
Nederländerna, Norge, Polen, Storbritannien, Sverige, Tyskland och Österrike. Nord Pool 
runs the leading power market in Europe, offering both day-ahead and intraday markets to its 
customers. 
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På spotmarknaden Nord Pool fastställs priset dagligen timme för timme. Priset kallas spotpris 
och styrs bland annat av om elnätet har kapacitet att överföra elen mellan olika områden. 
Priset är samma för hela börsområdet. Om det inte finns kapacitet uppstår så kallade 
prisområden där priset kan avvika från det gemensamma priset, systempriset. 
Spotpriset är det grundpris som prissättningen av ditt rörliga elpris utgår ifrån. 
På terminsmarknaden handlas terminskontrakt upp avseende elleveranser längre fram i tiden. 
Kontrakt handlas som prissätter el upp till 5 år framåt i tiden. Prissättningen på 
terminsmarknaden utgör en bas när ett fastprisavtal mot kund prissätts. 
 
Svenska Kraftnät och den tyska stamnätsoperatören 50 Hertz tecknade idag ett intentionsavtal 
för en ny högspänningsledning mellan Sverige och Tyskland. Kabeln förväntas vara i drift 
senast år 2025 och är nästa steg i ambitionen om en ökad integrerad europeisk elmarknad. 
 
NordSyd. Det är namnet på Svenska kraftnäts största investeringspaket någonsin och innebär 
en kraftfull förstärkning av stamnätet mellan elområde 2 och 3 i mellersta Sverige. Målet är 
att öka överföringskapaciteten från norra Sverige där en stor del av elen produceras till södra 
Sverige där merparten av elen förbrukas. Då skapar vi ett mer robust och flexibelt stamnät för 
Sverige. 
 
I takt med de skenade prisskillnaderna på el mellan norra och södra Sverige har det rests krav 
på att se över indelningen av Sverige i fyra områden. 
De förslag på nya områden som Svenska Kraftnät föreslagit, utifrån hur 
överföringsbegränsningar i elnätet verkar i dag, ser ut som följande: 
Ett nytt elområde för Storstockholm plus en hopslagning av de två nordliga elområdena och 
en sammanslagning av de två sydliga. 
----- 
Kommunfullmäktige har den 21 februari 2022, § 12, remitterat ärendet till kommunstyrelsen 
för beredning. 
----- 
Samhällsbyggnads yttrande, inkommit den 20 maj 2022. 
Motionen föreslår att en utredning om solelsanläggning med särskild fokus på landsbygd 
enligt följande: ”att man utreder hur man på bästa sätt kan förverkliga en sol-els-produktion 
genom att främst utnyttja den oanvända resursen som landsbygdens många byggnader utgör 
och som gynnar husägarna i både kort och lite längre tidsperspektiv” 
 
Solcellsanläggningar är en viktig komponent i det framtida energisystemet som kan bidra med 
förnybar energi. Området är på stark frammarsch och i samband med den förändring som sker 
i det svenska energisystemet så finns det än mer behov av att finna smarta systematiska 
lösningar, vilket kan bidra till att effektbalansera nätet. 
 
Det kan finnas skäl att titta närmare på hur lösningar med samarbetsprojekt mm kan 
genomföras i pilotskala eller liknande i syfte att främja förnybar energiproduktion. Det 
innebär att många frågor behöver belysas och inte bara kopplat till tekniken utan även 
lagstiftning, ansvarsförhållanden och driftansvar på lång sikt. Tas en sådan utredning fram bör 
även det kommunala bolaget PiteEnergi medverka med sin kompetens inom området utifrån 
solceller, elhandel samt elnätsägare. 

Page 13 of 86



Sammanträdesprotokoll 14 (35) 
Sammanträdesdatum  
2023-05-29  

 
Kommunfullmäktige 

  
 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

 
Utredningen bör omfatta hela Piteås geografiska kommun och ta hänsyn till de möjligheter till 
bidrag som finns att erhålla vid installation av solceller. 
 
Piteå kommun har klimatmålet att vara fossilberoende år 2030 samt har förnyat 
Borgmästaravtalet med tillhörande åtaganden. Förnyandet innebär bland annat att utvidga 
arbetet med minskad klimatpåverkan i samverkan, vilket en sådan här utredning kan bidra till. 
 
Samhällsbyggnad föreslår att en sådan utredning kan genomföras. 
----- 
Kommunledningsförvaltningens yttrande, den 12 mars 2023 
 
En omställning till ett elsystem baserat på 100 % förnybara energikällor kommer sannolikt 
behöva innehålla en stor mängd el från icke planeringsbar produktion som den från solenergi 
och vindkraftverk. Tidigare har höga priser sammanfallit med att elanvändningen varit stor 
men i framtiden, med alltmer variabel kraft, kommer höga priserna att kopplas både till hög 
elanvändning och låg produktion. 
 
I detta perspektiv finns det anledning att öka produktionen av solenergi. Motionen hemställer 
att kommunen ska öka sin produktion av sol-el genom att bland annat utnyttja den oanvända 
resurs som landsbygdens många tak erbjuder för installation av solceller. Även om tanken är 
god så är detta en mycket komplex fråga som innehåller ett flertal svårigheter. 
 
Motionen föreslår att kommunen utreder möjligheterna att kunna ”hyra tak” från 
privatpersoner för kommunalt finansierad installation av solceller. Den el som produceras ska 
sedan säljas på marknaden och kommunen får intäkterna. Alternativt kan fastighetsägaren 
själv dra nytta av anläggningen genom att inte behöva betala för den el som förbrukas av den 
egna fastigheten genom att vara en s.k. ”prosument” som både producerar och konsumerar 
sol-el. Idag kan ett hushåll under gynnsamma omständigheter täcka sitt elbehov genom 
egenproduktion, särskilt i kombination med batterier och värmepump. Det innebär att det 
försäljningsbara överskottet av el per fastighet troligen inte kommer att vara betydande. 
 
Tanken är sedan att när anläggningen är återbetald så ska hela ägandet av denna övergå till 
fastighetsägaren som själv kan använda all producerad el under anläggningens återstående 
livslängd. Att realisera den beskrivna lösningen är inte möjlig på grund av följande: 
 
• Förslaget skulle medföra mycket stora kostnader för kommunen. I dagsläget är det enbart 
privatpersoner som kan få stöd vid installation av solceller. Detta stöd ges sedan 2021 genom 
skattereduktion för grön teknik och rotavdrag. För kommuner och företag går det inte längre 
att söka stöd för solceller. 
 
• Förfaringssättet skulle innebära att kommunen använder skattemedel, dels för hyra av tak 
och för själva investeringen, och att den enskilda fastighetsägaren sedan får överta en 
skattefinansierad anläggning när denna är betalad vilket inte är rimligt. 
 
• Elnätet behöver vara tillräckligt dimensionerat för att ta emot den el som en 
solcellsanläggning kommer att mata ut på nätet. Vid dialog med Piteå Energi så bedömer man 
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att detta är tekniskt komplicerat och kräver stora ingrepp i form av helt nya anslutningar till 
berörda fastigheter och även utrustning för att kunna mäta och debitera producerad el. 
 
• När det gäller ansvarsfrågan för själva anläggningen och dess drift åligger det sannolikt 
fastighetsägaren att tillse att denna är säker och håller fullgod teknisk kvalitet. Att reda ut 
denna fråga är juridiskt komplicerad då det idag saknas liknande exempel. 
 
• Alla tak är inte lämpliga för installation av solceller. Taket måste framför allt kunna bära 
den extravikt som solcellerna innebär inklusive snölaster. Man behöver också beakta behovet 
av att kunna lägga om taket. Solceller håller länge, oftast minst 25–30 år och det är bra om 
taket håller lika länge så att man slipper montera ner solcellerna vid en eventuell 
takomläggning. 
Även följande aspekter måste tas under övervägande: 
 
Skuggning: Solcellsanläggningar som ligger i skugga producerar mindre el 
Instrålning: Hur mycket solstrålning som träffar taket 
Takriktning: Solceller som placeras på tak riktade mot syd, sydöst eller sydväst ger den 
högsta årliga produktion 
Elnät: Elnätet behöver vara tillräckligt dimensionerat för att kunna ta emot den el som en 
solcellsanläggning matar ut på nätet. 
 
Det finns studier som visar hur elmarknaden, energisystemen och elpriset antas utvecklas 
framöver. I dessa görs ett antal antaganden som alla kan vara mer eller mindre korrekta. Om 
man vill räkna på lönsamheten för en solcellsinvestering bör man kunna förutsäga det rörliga 
elprisets utveckling under anläggningens livslängd, cirka 30 år vilket inte är lätt. 
 
Även om den praktiska lösningen i motionen inte bedöms genomförbar kan det fortfarande 
finnas skäl att titta närmare på hur lösningar med samarbetsprojekt med mera kan genomföras 
i pilotskala eller liknande i syfte att främja förnybar energiproduktion. 
 
Det innebär att många frågor behöver belysas och inte bara kopplat till tekniken utan även 
lagstiftning, ansvarsförhållanden och driftansvar på lång sikt. Tas en sådan utredning fram bör 
även det kommunala bolaget PiteEnergi medverka med sin kompetens inom området utifrån 
solceller, elhandel samt elnätsägare. Utredningen bör omfatta hela Piteås geografiska 
kommun och ta hänsyn till de möjligheter till bidrag som finns att erhålla vid installation av 
solceller. 
 
Piteå kommun har klimatmålet att vara fossiloberoende år 2030 samt har förnyat 
Borgmästaravtalet med tillhörande åtaganden. Förnyandet innebär bland annat att utvidga 
arbetet med minskad klimatpåverkan i samverkan, vilket en sådan här utredning kan bidra till. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om gratis 
sol-el men att en översyn görs av hur lösningar med samarbetsprojekt med mera skulle kunna 
genomföras i pilotskala eller liknande i syfte att främja förnybar energiproduktion. 
----- 
Kommunalrådet Kata Nilsson (S) anför följande: 
Intentionen i motionen är mycket bra. Piteå är redan idag, genom de stora satsningar som sker 
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i vindkraft navet för den gröna omställningen i norra Sverige. Piteå kommun har även genom 
PiteEnergi genomfört framgångsrika projekt för att med solkraft i forskningssyfte för att öka 
kunskapen om solelsproduktion i vårt klimat. Även om den praktiska lösning som föreslås i 
motionen är problematisk att genomföra utifrån gällande regelverk finns det stora nyttor att se 
över hur kommunen kan främja förnybar produktion i samverkan med andra parter i 
samhället. 
 
Utifrån att den lösning som föreslås i motionen inte bedöms vara genomförbar föreslår jag att 
motionen avslås. I motionen anda föreslår jag dock att Samhällsbyggnadsnämnden inom 
ramen för arbetet med borgmästaravtalet får i uppdrag att genomföra en översyn av hur 
samarbetsprojekt skulle kunna genomföras i pilotskala eller liknande i syfte att främja 
förnybar energiproduktion inom kommunen. 
 
Yrkanden 
Kata Nilsson (S), och Anders Nordin (SLP): bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
  
Brith Fäldt (V) och Anna Bergström (V): bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändring att 
uppdraget till Samhällsbyggnads avslås. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att Kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Ordföranden ställer proposition på förslaget om att avslå uppdraget till Samhällsbyggnad och 
finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
  
  
  
 

Paragrafen är justerad 
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§ 175 
 

Motion (SLP) - Resecentrum i Lomtjärnsområdet 
Diarienr 21KS548 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår beslutspunkterna 1-3, 5-7, 9 samt 11-15 om Resecentrum i 
Lomtjärnsområdet. 
 
Kommunfullmäktige förklarar beslutspunkterna 4, 8 och 10 som färdigbehandlade då det 
redan pågår arbete med dessa frågor om Resecentrum i Lomtjärnsområdet. 
  
Reservation 
Magnus Häggblad (SD), Ellinor Sandlund (M), Åsa Nordmark (M), Karl-Erik Jonsson 
(M), Malin Stenvall Viksten (M), Anders Nordin (SLP), Håkan Johansson (M), Jan-Eric 
Sandberg (M), Helén Lindbäck (KD), Sara Hall (SLP) och Daniel Bylund (KD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Håkan Johanssons (M) yrkande. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion, Resecentrum i 
Lomtjärnsområdet och yrkar att följande att-satser i denna motion skall behandlas var för sig. 
 
1. att Lomtjärnsområdet blir Piteås nya resecentrum 
2. att Jävre blir en tågstation 
3. att Bergsviken/Hortlax blir en järnvägsstation 
4. att Norrfjärden/Kopparnäs blir en järnvägsstation 
5. att Rosvik blir en järnvägsstation 
6. att kommunens företrädare övertygar Trafikverket om nödvändigheten av dessa fem att-
satskrav förverkligas 
7. att parkeringsplatserna på Piteås Resecentrum blir avgiftsfria. Detta för att gynna och 
stimulera kollektiva färdsätt. Lärdomar från Sjöbotten/Skellefteå flygplats avseende parkering 
bör inhämtas. (Se info och foto från Skellefteå flygplats). 
8. att motsvarande parkeringsplatser etableras på de övriga fyra orternas tågstationer 
9. att bussar med gratis-biljett från såväl centrum-området samt från det stadsnära området 
etableras för att öka den kollektiva pendlingsmöjligheten och att man särskilt 
uppmärksammar pendlarnas tider. 
10. att man utreder möjligheten för tillkomsten av diverse köpcentrum-affärer och kopplar 
ihop dessa med butikerna som finns på Back City. 
11. att man utreder möjligheten etableringen av en stabil fotbollshall i samma område. 
12. att man utreder möjligheten till att etablera ett köpcentrum typ galleria med 
ishockeybana/skridskobana inomhus. (Tartu i Estland har ett sådant köpcentrum sedan flera år 
tillbaka. Se bilder) 
13. att delar av Lomtjärnsområdet blir en ekopark eller motsvarande där vuxna och barn får 
möjlighet att vandra omkring och området kring själva Lomtjärnen blir centrum för ett sådant 
naturområde. 
14. att man accepterar en bindande folkomröstning i det fall det råder stor enighet bland de 
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etablerade politiska partierna i kommunfullmäktige avseende etableringen av Lomtjärn som 
Piteås Resecentrum. 
15. att denna folkomröstning sker i anslutning till valet 2022. 
 
För bakrundsbeskrivning och ytterligare information se bilaga. 
 
----- 
Kommunfullmäktige har den 13 december 2021, § 223, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
----- 
Kommunledningsförvaltningens yttrande över respektive förslag. 
1. Att Lomtjärnsområdet blir Piteås nya resecentrum 
Redan 2010 beslutade dåvarande Banverket, efter ett mycket omfattande utredningsarbete, att 
dra järnvägen centralt och bygga ett resecentrum vid Västra kajen. Innan beslutet utreddes 
både ett alternativ med en dragning längs E4, med ett resecentrum i Lomtjärn, och det nu 
valda alternativet med en dragning genom staden och med ett centralt placerat resecentrum. 
Utredningen visade att en central dragning var mest fördelaktig när det gällde samhällsnytta, 
funktion, kostnad samt påverkan på hälsa och miljö. Beslutet fattades enligt "Lag (1995:1649) 
om byggande av järnväg" och föregicks av ett stort antal samråd och remisser där Piteå 
kommun var en remissinstans. 
 
2. Att det blir en tågstation i Jävre: 
Trafikverket siktar på en restid på högst en timmes mellan Skellefteå och Luleå. För att klara 
av att hålla den tidsplanen kan det bara bli aktuellt med en station mellan Skellefteå och Piteå 
och där har Byske valts som stationsort. När det gäller Jävre så kommer järnvägen att dras 
relativt långt från orten vilket gör att Trafikverket inte har för avsikt att ha ett stationsläge där. 
 
3. Att det blir en tågstation i Bergsviken/Hortlax: 
Då det finns ett beslut om att Norrbotniabanan ska gå via Pitholm, Munksund och centrum 
omöjliggörs ett stationsläge i Bergsviken/Hortlax vilket gör att frågan inte är aktuell. 
 
4. Att det blir en tågstation i Norrfjärden/Kopparnäs: 
Trafikverkets bedömning är att det finns förutsättningar för en regional tågstation i 
Norrfjärden. Här har man gjort en analys av resmönster och sett att Norrfjärden är den ort som 
har störst potential när det gäller resandet efter sträckan mellan Piteå och Ersnäs. Kommunen 
avser därför att arbeta för att Norrfjärden ska få en regional tågstation. 
 
5. Att det blir en tågstation i Rosvik 
I Rosvik planeras inte något stationsläge då järnvägen kommer att passera cirka 1,5 kilometer 
från centrum och har besvärlig terräng. För samtliga orter kommer dock Trafikverket att 
förbereda och lägga raka spår som gör det möjligt att vid ett senare tillfälle komplettera med 
ett stationsläge. 
 
6. Att kommunens företrädare ska övertyga Trafikverket om att nödvändigheten av frågorna 
ovan 
Trafikverket siktar på en restid mellan Luleå och Skellefteå under timmen med regionaltåg. 
I den kontexten så är det sannolikt inte möjligt att förlägga mer än en station mellan Piteå och 
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Luleå vilket gör att Piteå i nuläget förordar Norrfjärden. Kommunen kommer inte heller att 
initiera frågan om stationslägen enligt ovan. 
 
7. Att det blir avgiftsfria parkeringar vid Piteå resecentra 
De flesta resecentra har i dag någon form av parkeringsavgift. Då parkering vid ett 
resecentrum kan betyda att man parkerar längre tid än brukligt så bör avgiftsfrågan utredas. 
 
8-9. Att det blir parkeringsplatser på andra stationer än vid Piteå resecentra 
Det är Trafikverket som beslutar om stationer utefter Norrbotniabanan. Stationer inom 
kommungränsen ska givetvis få goda parkeringsmöjligheter för de som reser med tåg. Hur 
dessa ska lokaliseras, och hur många parkeringsplatser som kan bli aktuella, kommer att 
beaktas i en utredning om etablering av resecentret i Piteå och i Norrfjärden. Då övriga i 
motionen föreslagna stationslägen inte är aktuella så kommer i dessa fall frågan om 
parkeringsplatser inte att beaktas. 
 
10. Att man utreder av möjligheten för tillkomsten av diverse köpcentrum/affärer och kopplar 
ihop dessa med butikerna som finns på Back City. 
I nuläget pågår samtal om etablering via Samhällsbyggnadsnämnden. 
 
11. Att utreda möjligheten etableringen av en stabil fotbollshall i samma område 
Denna punkt i motionen kan ej direkt kopplas till de frågor som rör Norrbotniabanans passage 
genom Piteå och frågan om resecentrumets placering varför denna fråga i nuläget ej kan 
beredas och besvaras. 
 
12. Att utreda möjligheten till att etablera ett köpcentrum typ galleria med 
ishockeybana/skridskobana inomhus 
Denna punkt i motionen kan ej direkt kopplas till de frågor som rör Norrbotniabanans passage 
genom Piteå och frågan om resecentrumets placering varför denna fråga i nuläget ej kan 
beredas och besvaras. 
 
13. Att utreda att delar av Lomtjärnsområdet blir en ekopark eller motsvarande där vuxna och 
barn får möjlighet att vandra omkring och området kring själva Lomtjärnen blir centrum för 
ett sådant naturområde. Lomtjärn är ett tätortsnära friluftsområde i Piteås utkant som ställts i 
ordning för rekreation, aktiviteter, fågelskådning och vandring. Tillgängligheten är god då 
huvudstigen är anpassad för rullstol, här finns en stor parkering, småstigar lite här och där 
samt flera bänkar efter huvudleden. 
 
Här finns idag bland annat: 
- Bivacker/vindskydd 
- Bord och bänkar 
- Eldstäder 
- Brygga för fågelskådare 
 
14 och 15 Att man accepterar en bindande folkomröstning i det fall det råder stor enighet 
bland de etablerade politiska partierna i kommunfullmäktige avseende etableringen av 
Lomtjärn som Piteås Resecentrum. Att denna folkomröstning sker i anslutning till valet 2022. 
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Kommunledningen granskade i november de inlämnade listorna angående ett folkinitiativ för 
folkomröstning angående en dragning av Norrbotniabanan längs E4 och med ett resecentrum i 
Lomtjärn. Vid granskningen framkom att 1684 underskrifter var giltiga vilket ska ställas i 
relation till att det hade krävts 3341 underskrifter för att frågan om folkomröstning skulle 
kunna väckas. 
 
Sammanfattningsvis föreslår kommunledningsförvaltningen att Kommunfullmäktige avslår 
samtliga punkter i motionen med undantag för frågan om parkeringsplatser för två 
stationslägen samt frågan om tågstation i Norrfjärden/Kopparnäs där 
kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige bifaller förslagen. 
----- 
Kommunalrådet Patric Lundström (S) anför följande: 
”Jag ser positivt på det engagemang som finns både bland de politiska partierna och 
medborgare i Piteå runt etableringen av Norrbotniabanan. Att Piteå äntligen ska få en 
höghastighetsförbindelse för både gods och persontrafik kommer att innebära väldigt mycket 
för Piteå utveckling och attraktivitet. Den fysiska planeringen av infrastruktur och 
kollektivtrafik kommer de närmaste decennierna påverkas stort av den nya järnvägen för att 
Piteå som ort ska få ut så mycket positiva effekter som möjligt av denna etablering. 
 
En av de stora fördelarna med en höghastighets järnväg är att arbetsmarknadsregionen ökar då 
restiderna förkortas. Det innebär dock att det inte går att ha stationslägen för nära då det på ett 
betydande sätt förlänger restiderna. Piteå kommun jobbar idag aktivt för ett stationsläge i 
Norrfjärden men för även dialog med Trafikverket om andra möjliga stationslägen. Det enda 
stationsläget som idag finns fastslaget är södra hamn i centrala Piteå och där har även 
kommunfullmäktige 2013 tagit ställning för en placering vid nuvarande räddningstjänsten. 
Detaljplanering utifrån ev. övriga stationslägen inom kommunen är i dagsläget väl tidigt att 
börja med då förutsättningarna inte är klara. 
 
Utifrån det så föreslår jag att kommunfullmäktige avslår beslutspunkterna 1-3, 5-7 samt 9-15. 
Beslutspunkterna 4 och 8 föreslår jag att kommunfullmäktige förklarar färdigbehandlade då 
de redan pågår arbete med dessa frågor. 
 
Yrkanden 
Anton Li Nilsson (C): bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
  
Håkan Johansson (M): bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändring att punkt 1 bifalls. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
  
Votering 
Votering begärs och Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst, bifall till Kommunstyrelsens förslag 
Nej-röst, bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändring att punkt 1 bifalls. 
Votering verkställs digitalt.  
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Omröstningsresultat 
Ja: 31 
Nej: 17 
Avstår: 1 
Frånvarande: 2 
De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad förteckning. 
Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar beslutar enligt Kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Paragrafen är justerad 
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§ 176 
 

Motion (SD) - Placera tågstationen vid Lomtjärn 
Diarienr 21KS599 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen om placering av tågstationen vid Lomtjärn. 
  
Reservation 
Ellinor Sandlund (M), Malin Stenvall Viksten (M), Håkan Johansson (M), Jan-Eric Sandberg 
(M), Sara Hall (SLP), Karl-Erik Jonsson (M), Helén Lindbäck (KD), Johnny Åström 
(SJV), Ulf Lindeberg (SD), Magnus Häggblad (SD), Anders Nordin (SLP) Gunilla Wallstén 
(M) och Daniel Bylund (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Magnus Häggblads 
(SD) yrkande. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamoten Lage Hortlund (SD), Magnus Häggblad (SD) och Ulf 
Lindeberg (SD) har inkommit med ovan rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att Norrbotniabanans huvudstation och resecentrum i Piteå kommun placeras vid Lomtjäm 
 
Dessutom anförs i motionen: 
 
Norrbotniabanan tycks äntligen vara på väg att byggas och nu först aktualiseras på allvar var 
stationen med resecentrat bör placeras, vilket kommer att påverka Piteå under överskådlig tid. 
Piteå kommun tog 2008 ställning för ett läge vid Södra hamnen i centrala staden och det blev 
också Trafikverkets förslag. Sedan dess har omfattningen av tågtrafiken dock klarnat vilket 
bland annat ger anledning till en ordentlig omprövning. 
 
Tjugotvå godståg upp till 750 meter långa beräknas passera genom staden per dygn 
tillsammans med fyrtiofyra persontåg. En väldig trafik med risk för buller, vibrationer och 
andra oangelägenheter för stadens befolkning. Sverigedemokraterna föreslår därför att 
Norrbotniabanan dras längs E4:an och att stationen förläggs vid Lomtjärn, där också ett nytt 
handelsområde anläggs så att Piteborna slipper åka till Storheden i Luleå eller Skellefteå för 
att storhandla. 
 
Tvärtemot vad somliga säger finns det gott om tid för en omprövning, Luleå gör det, och 
frågan lämpar sig särskilt väl att diskutera i valrörelsen 2022 så att medborgarna får en chans 
att säga sitt utifrån partiernas ställningstaganden. Med en station i Lomtjärn och ett 
handelsområde där kommer Piteå att lyfta till en helt ny nivå ifråga om handel och service, i 
klass med betydligt större städer. 
 
Piteå är en kommun med en utpräglad och livskraftig bystruktur och relativt liten stadskärna 
där Lomtjärn ligger närmast för de allra flesta och gör det lätt att parkera. En självkörande 
skyttel mellan Lomtjärn och staden skulle göra det enkelt för stadsborna och besökare att ta 
sig till och från. Öjebyn, staden och universitet växer ihop till gagn för Piteås utveckling, en 
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multiarena får även plats där. Lomtjärn är verkligen ett stationsområde att åter överväga fram 
till valet då ett definitivt beslut bör tas. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 21 februari 2022 § 10, remitterat ärendet till Kommunstyrelsen 
för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Redan 2010 beslutade dåvarande Banverket, efter ett mycket omfattande utredningsarbete, att 
dra järnvägen centralt och bygga ett resecentrum vid Västra kajen. Innan beslutet utreddes 
både ett alternativ med en dragning längs E4, med ett resecentrum i Lomtjärn, och det nu 
valda alternativet med en dragning genom staden och med ett centralt placerat resecentrum. 
Utredningen visade att en central dragning var mest fördelaktig när det gällde samhällsnytta, 
funktion, kostnad samt påverkan på hälsa och miljö. Beslutet fattades enligt "Lag (1995:1649) 
om byggande av järnväg" och föregicks av ett stort antal samråd och remisser där Piteå 
kommun var en remissinstans. Det har nu gått tolv år sedan beslutet fattades vilket gör att 
frågan om såväl dragningen av järnvägen som placeringen av resecentret inte kan anses ha 
aktualiserats nyligen. 
 
Sedan beslutet fattades 2010 har incitamenten till den valda dragningen förstärkts ytterligare: 
 
• Beslutet om en centrumnära dragning med ett centralt stationsläge medför att vi kan 
förbättra stadens nuvarande infrastruktur genom nya säkrare och effektivare trafiklösningar. 
En dragning längs E4 med ett stationsläge vid Lomtjärn, två kilometer utanför stadskärnan, 
skulle innebära att stadens nuvarande infrastruktur inte skulle förändras jämfört med dagens 
situation. Vi skulle dessutom fortfarande ha en godsjärnväg och en bangård mitt i staden. 
 
• Det är väl känt att stationer som ligger centralt har stora fördelar jämfört med externa 
stationslägen då dessa är förknippade med sämre nöjdhet och upplevd trygghet hos 
användarna. Studier visar även på att externa stationslägen kan minska resandet med cirka 
trettio procent jämfört med centralt placerade stationer. Det är dessutom ofta svårt att 
åstadkomma attraktiva och effektiva bussförbindelser till stationer som inte ligger centralt. 
Det finns också ett tydligt samband mellan bebyggelseutveckling och stationslägen i centrum 
då sådana ofta ökar efterfrågan på bostäder i närområdet vilket oftast kan mötas genom 
stadsomvandling. 
 
• Med den beslutade dragningen genom Piteå centrum blir det möjligt att ansluta de lokala 
industrierna till Piteå Hamns kustnära position vilket ökar möjligheterna till intermodala 
transportlösningar. Delar av godshanteringen kommer också att kunna flyttas ut från centrum 
då nuvarande bangård kan placeras i anslutning till hamnen och industrierna på Pitholm. 
Sammantaget så innebär detta både effektivare logistiklösningar, ökad transportkapacitet och 
mer kostnads- och resurseffektiva transportflöden. Det innebär också att man kan använda 
den mark som bangården idag ligger på till annat, som till exempel bostäder eller 
affärslokaler. 
  
Då beslutet om en centrumnära dragning av Norrbotniabanan genom Piteå med ett centralt 
placerat resecentrum redan är fattat av Trafikverket i enlighet med de yttranden som inkom 
under samrådstiden föreligger inget skäl till att utreda frågan ytterligare. 
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Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
__________ 
Kommunalrådet Patric Lundström (S) anför följande: 
”Då beslutet om en centrumnära dragning av Norrbotniabanan genom Piteå med ett centralt 
placerat resecentrum redan är fattat av Trafikverket i enlighet med de yttranden som inkom 
under samrådstiden föreligger inget skäl till att utreda frågan ytterligare. 
 
Jag föreslår därför att kommunfullmäktige avslår motionen on placering av tågstationen i 
Lomtjärn.” 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S), Anton Li Nilsson (C), Brith Fäldt (V), Mats Dahlberg (MP), Lars 
Wikström (V) och Anders Lundkvist (S): bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
  
Magnus Häggblad (SD), Helén Lindbäck (KD), Anders Nordin (SLP), Lage Hortlund (SD), 
Johnny Åström (SJV) och Håkan Johansson (M): bifall till motionen.  
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
  
Votering 
Votering begärs och Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst, bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst, bifall till motionen.  
Votering verkställs digitalt.  
  
Omröstningsresultat 
Ja: 31 
Nej: 17 
Avstår: 1 
Frånvarande: 2 
De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad förteckning. 
Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
 §134 KS Motion (SD) - placera tågstationen vid Lomtjärn 

Paragrafen är justerad 
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§ 177 
 

Interpellation (V) - Förkortad arbetstid för vårdpersonal 
Diarienr 23KS180 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige anser interpellationen om Förkortad arbetstid för vårdpersonal, 
besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Fullmäktiges ledamot Annika Lahti (V) har lämnat in en interpellation om Förkortad arbetstid 
för vårdpersonal, ställd till Sven-Gösta Pettersson (S) ordförande i Socialnämnden. 
  
Interpellation 
Bristen på vård- och omsorgspersonal är väl känd. Och prognosen ser dyster ur. Enligt SCB 
så visar prognoser att dagens brist på utbildad inom vård och omsorg väntas bestå eller tillta 
fram till 2035. Det väntas även bli stor stor brist på vård- och omsorgsutbildade på gymnasial 
nivå. 
 
Situationen är alarmerande i i stort sett hela landet och under sommaren väntas den bli 
krisartad i Piteå. Sommarbemanningen blev kostsam 2022 för Piteå kommun då 
bemanningsföretag anlitats för att täcka upp behovet. 
 
Vad tänker socialnämnden göra för att inte dra på sig ett liknande budgetunderskott 2023? 
Hur tänker socialnämnden göra för att kunna konkurrera med andra arbetsgivare och andra 
kommuner om arbetskraften? 
Hur ställer sig socialnämnden till att förkorta arbetstiden till 85 procent för vårdpersonal som 
ett sätt att få och behålla personalen inom vård- och omsorg? 
----- 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-03-20 § 167 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen om Förkortad arbetstid för vårdpersonal får 
ställas till Sven-Gösta Pettersson (S) ordförande i Socialnämnden. 
  
Ordföranden besvarar om möjligt interpellationen vid nästa sammanträde. 
----- 
Svar från Sven-Gösta Pettersson (S), ordförande i Socialnämnden 
1) Vad tänker socialnämnden göra för att inte dra på sig ett liknande budgetunderskott 
2023? 
Socialtjänstens ekonomiska strategi handlar om att förändra arbetssätt och bygga en 
mer kostnadseffektiv socialtjänst. Förvaltningen har sedan 2021 en väl fungerande ekonomisk 
styrnings- och budgetmodell. Ansvariga chefer har genomgått utbildning i 
bemanningsekonomi. Nätverk och strategiskt stöd i bemanningsfrågor finns nära 
verksamheten för en kontinuerlig kunskapspåfyllnad. 
 
På både kort och lång sikt innebär det god hushållning med gemensamma resurser och utgör 
tillika grunden i den långsiktiga ekonomiska handlingsplanen mot budget i balans. De 
påbörjade förändringsarbetet med nya planeringsförutsättningar under sommarperioden ska 
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leda till att medarbetarna får ut sin semester under sommarmånaderna, och att färre 
sommaravtal behöver aktiveras. 
 
Socialnämndens ekonomiska strateg innehåller bland annat följande delar som hänger 
samman med personalkostnader: 
• Fortsatt arbete med bemanningsstrategi och god hushållning av personella resurser för 
att minska användningen av vikarier 
• Förändrad semesterplanering 
• Minskad korttidsfrånvaro 
• Resursfördelning mellan avdelningar 
• Minska beroendet av bemanningsföretag 
 
Socialnämndens ekonomiska målsättning för verksamhetsåret 2023 är att klara budgeten 
per avdelning. Klarar avdelningarna att hålla budget i balans innebär detta en budgetavvikelse 
om -26 mkr vid årets slut, vilket motsvarar den minuspost som ligger på politik och 
förvaltningsledning. Inför sommaren har en arbetsgrupp med representanter från 
socialtjänstens olika avdelningar arbetat fram ett antal förslag och åtgärder med fokus på 
sommaren 2023. 
 
• En rekryteringspremie till medarbetare för tips på potentiella sommarvikarier 
• Differentierad bonus till våra sommarvikarier 
• Förenklad ansökningsprocess 
• Utökning och ändrad ålder för att söka våra servicetjänster 
• Handledarutbildning för att säkerställa den praktiska introduktionen 
• Utökad teoretisk introduktion via Socialstyrelsens egen vårdutbildning 
 
Socialtjänsten fortsätter sin satsning med marknadsföring via sociala kanaler, digitala skärmar 
samt lokalpress. Delaktiga på olika lokala och regionala rekryteringsevent. Målet med detta är 
att uppmärksamma yrket och skapa ett intresse vilket ska leda till att vi får fler sökanden till 
våra sommarjobb och att våra medarbetare får sin semester. 
 
2) Hur tänker socialnämnden göra för att kunna konkurrera med andra arbetsgivare 
och andra kommuner om arbetskraften? 
Pågående aktiviteter och utvecklingsområden för att klara konkurrensen: 
• Vi kartlägger löner och ser över lönestrukturer och grundlön 
• Vi erbjuder prov/tillsvidareanställning till elever från vård- och omsorgscollege 
• Vi arbetar med validering av kunskaper och utbildning genom äldreomsorgslyftet 
• Vi erbjuder möjlighet till vidareutbildning och specialistutbildning 
• Vi arbetar aktivt för att erbjuda heltidsanställningar 
• Vi arbetar kontinuerligt med vår arbetsmiljö och tillitsbaserat ledarskap och medarbetarskap 
• Vi satsar på hälsofrämjande arbetsplatser genom bland annat Lets Move 
• Vi arbetar med differentiering av arbetsuppgifter 
• Vi ser över vilka förmåner vi kan erbjuda vår personal i Piteå kommun 
• Vi deltar i rekryteringsmässor och event 
• Vi satsar på bredare marknadsföring och riktad rekryteringskampanj för socialtjänsten inför 
sommaren 
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Kompetensförsörjning är en högprioriterad fråga för förvaltningen och arbetsgrupper finns 
på alla nivåer för att ta tillvara idéer och hitta lösningar. Tillitsbaserat ledarskap och 
medarbetarskap ska vidareutvecklas. Kommunen har nyligen genomfört en 
bred utbildningssatsning för all personal i ämnet och det finns arbetsgrupper med medarbetare 
och 
chefer som arbetar för att hitta vägar framåt för att vi ska klara 
framtidens kompetensförsörjning. 
 
Ett exempel som nämnden vill lyfta fram är tillitsbaserad hemtjänst där vi nu är på väg 
att minska detaljstyrning i arbetsgrupperna. Ett annat viktigt område är introduktion av nya 
medarbetare. I år har socialtjänsten sjösatt arbetet med att bygga en handledarorganisation 
och innan sommaren kommer 18 handledare ha påbörjat sin utbildning. 
 
I år har socialtjänsten höjt sommarbonusen riktat till vikarier till 5 000 kr och dubblerat den 
till de som kan arbeta i ytterområdena. Nytt för i år är införandet av en rekryteringspremie på 
3 000 kronor till tillsvidareanställd vård och omsorgs- samt hälso- och sjukvårdspersonal för 
tips som leder till sommarvikariat. 
 
3) Hur ställer sig socialnämnden till att förkorta arbetstiden till 85 procent för 
vårdpersonal som ett sätt att få och behålla personalen inom vård- och omsorg? 
Frågan om förkortad arbetstid med bibehållen lön är till största del kommun övergripande 
och behöver behandlas av fullmäktige då det främst handlar om förutsättningar och 
ekonomiska prioriteringar i kommunen. Socialnämnden ställer sig positiv till en utredning 
om kommunfullmäktige vill uppdra till personalavdelningen att utreda frågan om förkortad 
arbetstid för yrkesgrupper inom kommunal verksamhet, och presentera konsekvensanalys 
till fullmäktige. 
 
Inför 2023 äskade nämnden om medel för att klara hanteringen av nytt centralt avtal 
som trädde i kraft 1 april 2022. Det nya avtalet ger nattpersonal inom vård och omsorg ett 
lägre heltidsmått med bibehållen lön. Ökad kostnad för sänkt heltidsmått är 4,6 mkr 
för socialnämnden. Kostnadsökningen har hanterats inom befintlig budgetram när medel från 
fullmäktige inför budgetåret 2023 uteblev. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): interpellationen anses besvarad. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 

Paragrafen är justerad 
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§ 178 
 

Avsägelse av ledamot och fyllnadsval - Lillpite Kraft AB från 
årsstämman 2023 till årsstämman 2027 
Diarienr 22KS805 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Jan-Eric Sandbergs (M) avsägelse och utser Jörgen 
Andersson Strand (VD) till ny ledamot och Jan-Eric Sandberg (M) till suppleant i Lillpite 
Kraft AB till årsstämman 2027. 
  
Beslutet justeras omedelbart efter sammanträdet 29 maj 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Styrelseledamot Jan-Eric Sandberg (M) avsäger sig uppdraget som ledamot och nomineras 
som suppleant i bolaget. 
Till ny ledamot nomineras Jörgen Andersson Strand (VD) 
----- 
Kommunfullmäktige utser lägst 2 och högst 3 styrelseledamöter, därav ska bolagets VD utses 
som en styrelseledamot. Kommunfullmäktige utser även ev suppleanter för dessa, ordförande 
och vice ordförande i styrelsen. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 

Paragrafen är justerad 
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§ 179 
 

Ledamöter och ersättare i Kommunfullmäktige mandatperioden 15 
oktober 2022-14 oktober 2026 
Diarienr 22KS396 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Kristin Lundströms (C) avsägelse som ersättare i 
Kommunfullmäktige från och med 1 juni 2023. 
  
Kommunfullmäktige begär att Länsstyrelsen genom rösträkning utser ny ersättare i 
Kommunfullmäktige. 
 
Ärendebeskrivning 
Kristin Lundström (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Kommunfullmäktige från och 
med 1 juni 2023.  
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 

Paragrafen är justerad 
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§ 180 
 

Ledamöter och ersättare i Kommunfullmäktige mandatperioden 15 
oktober 2022-14 oktober 2026 
Diarienr 22KS396 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Per Lönnbergs (V) avsägelse som ersättare i 
Kommunfullmäktige från och med 17 maj 2023. 
  
Kommunfullmäktige begär att Länsstyrelsen genom rösträkning utser ny ersättare i 
Kommunfullmäktig 
 
Ärendebeskrivning 
Per Lönnberg (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Kommunfullmäktige från och med 
17 maj 2023.  
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 

Paragrafen är justerad 
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§ 181 
 

Anmälda handlingar 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige tar del av anmälda handlingar. 
 
Ärendebeskrivning 
Handlingar som inkommit till Kommunledningsförvaltningen för kännedom till 
Kommunfullmäktige. 
 
Anmälda handlingar 
 Protokoll Kommunstyrelsen 2023-03-06 signerat (dnr 23KS22-2) 

 Granskning av årsbokslut 2022 - Slutdokument (dnr 23KS239-2) 

 Rapport - Granskning av årsbokslut 2022 (dnr 23KS239-3) 

 Granskning av styrning och ledning inom vuxenutbildningen - slutdokument (dnr 23KS240-1) 

 Rapport - Granskning_av styrning och ledning inom vuxenutbildningen (dnr 23KS240-2) 

 Förstudie Rutiner och processer avseende enskilda vägar - slutdokument (dnr 23KS241-1) 

 Rapport - Förstudie - Rutiner och processer avseende enskilda vägar (dnr 23KS241-2) 

 Protokoll - Styrelsemöte i svenska kommun försäkrings AB via Teams 2023-02-27 (dnr 23KS89-3) 

 Månadsrapport februari -  Svensk Kommun Försäkring AB (dnr 23KS89-4) 

 Placeringsrisk och värdeutveckling (dnr 23KS89-5) 

 Styrelserapport - 31 december 2015 - 28 februari 2023 (dnr 23KS89-6) 

 § 17 Reglemente för Gemensam räddningsnämnd för Piteå och Älvsbyns kommuner, Protokollsutdrag 
Kommunfullmäktige 2023-02-20 (dnr 23KS224-1) 

 Slutdokument Granskning av implementering av kommunetiskpolicy (dnr 23KS245-1) 

 Revisionsrapport - Granskning av implementering av kommunetiskpolicy (dnr 23KS245-2) 

 Styrelseprotokoll 2023-02-28 Samordningsförbundet Södra Norrbotten (dnr 23KS73-1) 

 Årsredovisning Södra Norrbotten 2022 (dnr 23KS73-4) 

 Följebrev - Licens- och användaravtal - Skuldförvaltningstjänsten (dnr 23KS248-2) 

 Protokoll sammanträde e-nämnden 2023-03-03 signerat med bilagor (dnr 23KS90-1) 

 Handlingsplan särskilda medel suicidprevention (dnr 22KS639-12) 

 § 27 Fördelning av särskilda medel för suicidprevention till länets kommuner 2023 (dnr 22KS639-11) 

 Årsredovisning Regionala Kollektivtrafikmyndigheten Norrbotten 2022 (dnr 23KS284-2) 

 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-03-29 (dnr 23KS13-8) 

 Beslut om arkeologisk utredning - Norrbotniabanan (dnr 23KS287-1) 

 Protokoll Kommunstyrelsen 2023-04-03 Digitalt signerat (dnr 23KS22-3) 

 Skrivelse - Sällskapet Länkarna Piteå (dnr 23KS321-1) 

 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-04-26 §§ 48-61 signerat (dnr 23KS13-9) 

 Protokoll Gemensam överförmyndarnämnd signerat, §§ 22-28 2023-04-27 (dnr 23KS20-1) 

 Protokoll Kommunstyrelsen § 120 signerat 2023-05-02 (dnr 23KS22-4) 

 Protokoll Samhällsbyggnadsnämnden 2023-04-27 signerat (dnr 23KS15-2) 

 Protokoll Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - Luleå 2023-04-28 signerat (dnr 23KS19-3) 

 Protokoll Miljö- och tillsynsnämnden 2023-04-28 signerat (dnr 23KS14-1) 

 Protokoll Fastighets- och servicenämnden 2023-04-27 §§24-36 signerat (dnr 23KS17-4) 
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 Protokoll Fastighets- och servicenämnden 2023-04-27 §37 direktjustering signerat (dnr 23KS17-5) 

 §9 Gemensam Räddningsnämnd Piteå - Älvsbyn, Taxa för sotning och rengöring (dnr 23KS360-1) 

 Taxa för sotning och rengöring (dnr 23KS360-2) 

 §10 Gemensam Räddningsnämnd Piteå - Älvsbyn, Taxa för brandskyddskontroll(4/4) (dnr 23KS361-1) 

 Taxa för brandskyddskontroll (dnr 23KS361-2) 

 Protokoll Kommunstyrelsen 2023-05-02 signerat (dnr 23KS22-5) 

 Sammanträdesplan 2023 - Sveriges Kommuner och Regioner (dnr 23KS373-2) 

 Skrivelse från Fremia och Famna om nya möjligheter till idéburen välfärd (dnr 23KS353-1) 

 Protokoll till ägarsamråd Investeringar i Norrbotten 2023-03-22 (dnr 23KS375-1) 

 Protokoll årsstämma Investeringar i Norrbotten AB 2023-04-18 - signerat (dnr 23KS375-3) 

 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 

Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesprotokoll 33 (35) 
Sammanträdesdatum  
2023-05-29  

 
Kommunfullmäktige 

  
 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

§ 182 
 

Motion (SD) - Modulära kärnkraftverk 
Diarienr 23KS277 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen Modulära kärnkraftverk till Kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Fullmäktiges ledamot Magnus Häggblad (SD) har lämnat in en motion om Modulära 
kärnkraftverk. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutsunderlag 
 Motion (SD) - Modulära kärnkraftverk 

Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesprotokoll 34 (35) 
Sammanträdesdatum  
2023-05-29  

 
Kommunfullmäktige 

  
 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

§ 183 
 

Motion (V) - Skolfrukost 
Diarienr 23KS340 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen om skolfrukost till Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Fullmäktiges ledamot Anna Bergström (V) har lämnat in en motion om Skolfrukost. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutsunderlag 
 Motion V - Skolfrukost 

Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesprotokoll 35 (35) 
Sammanträdesdatum  
2023-05-29  

 
Kommunfullmäktige 

  
 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

§ 184 
 

Interpellation (V) - Anställda med tillfälligt uppehållstillstånd 
Diarienr 23KS358 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen om Anställda med tillfälligt 
uppehållstillstånd får ställas till Patric Lundström (S), Kommunalråd. 
  
Ordföranden besvarar om möjligt interpellationen vid nästa sammanträde. 
 
Ärendebeskrivning 
Fullmäktiges ledamot Brith Fäldt (V) har lämnat in en interpellation om Anställda med 
tillfälligt uppehållstillstånd, ställd till Patric Lundström (S), Kommunalråd. 
 
Yrkanden 
Cristian Bergvall (S): bifall till förslaget. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket blir 
Kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutsunderlag 
 Interpellation (V) - Migrationsverket har fattat utvisningsbeslut för anställd personal i 

Bodens kommun 

Paragrafen är justerad 
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Information om Budget 
och Verksamhetsplan 
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§169   
Länsgemensam strategi 
för nära vård och omsorg 
22KS761 
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Tillsammans för Nära vård 
i Norrbotten 

Länsgemensam strategi 
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Nära vård för dig som medarbetare 

 

Medborgarens delaktighet kommer att fortsätta öka och stärka dig i ditt 

arbete. En viktig del kommer att handla om att möjliggöra för den 

enskilde att vara en resurs i sin egen vård och omsorg. Det gör du bland 

annat genom att tydligt involvera den enskilde i utformningen och 

genomförandet av de tjänster vi tillhandahåller. Du gör det också genom 

att lägga stort fokus på förebyggande och hälsofrämjande insatser och 

erbjuda ett bra stöd för egenvård.    

Digitala verktyg och vårdformer kommer att vara en naturlig del i ditt 

arbete. 

Som medarbetare är du en viktig del i helheten runt den enskilde. Du 

kommer tydligare att samarbeta över verksamhets- och 

organisationsgränser för att kunna bidra till att hålla ihop och stötta 

den enskildes hela väg genom vård och omsorg.  

Din kraft och delaktighet är viktig och behöver tas tillvara för att 

omställningen till nära vård ska lyckas.  
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Inledning 
För att möta framtidens utmaningar och behov pågår en omställning av 

hälso- och sjukvårdssystemet i hela Sverige. Den innebär både stora 

möjligheter, men också krav på omställningsförmåga, tillit och 

gränsöverskridande samarbete för att samhällets resurser ska kunna 

användas på bästa möjliga sätt. Omställningen som benämns Nära vård 

handlar om utgå från personens behov och förmågor samt att på olika sätt 

främja hälsa. Vård och omsorg behöver komma närmare medborgarna och 

göra dem mer delaktiga. En stärkt primärvård, som tillhandahålls av både 

regioner och kommuner, utgör basen i den nära vården. Den specialiserade 

vården behöver ställas om till öppnare vårdformer och erbjudas på nya sätt. 

 

Norrbottningen ska ges förutsättningar för en mer jämlik och jämställd hälsa. 

För att Region Norrbotten och länets kommuner ska kunna möta framtidens 

utmaningar och medborgarnas behov och förväntningar har målbilden 

utarbetats ur ett medborgarperspektiv. Strategin är skriven ur ett 

verksamhetsperspektiv och ska konkretisera målbilden. Den ska peka ut 

riktningsförändringar och skapa handlingskraft i verksamheterna och 

därigenom öka takten i omställningsarbetet.  

 

Uppdragsgivaren för den länsgemensamma strategin för Nära vård är 

Politiska samverkansberedningen för hälsa, vård, omsorg och skola. 

Strategin har tagits fram i samverkan med verksamhetsföreträdare och 

medborgarrepresentanter i länsdelarna.  

 

Målbild  
Målbilden fokuserar på att skapa en god hälsa och välbefinnande för 

norrbottningen. Vägen framåt beskrivs i fyra delområden; Min egen kraft tas 

tillvara, Tillsammans för min trygghet, Sammanhållet och enkelt för mig och 

Nära mig på bästa sätt. 

Min hälsa och välbefinnande 

Det handlar om mig och mitt liv! Mina goda vanor grundläggs tidigt i livet 

och jag är mån om min hälsa och strävar efter goda vanor i min vardag.  

Mitt välbefinnande handlar om att jag i glädje ska kunna utföra mina 

livsuppgifter när jag växer upp, mitt i livet och när jag åldras. Jag erbjuds 

förebyggande stöd och utifrån mina unika förutsättningar och behov får jag 

hjälp att stärka min hälsa om jag behöver det. I mötet med vård och omsorg 

får jag frågan om vad som är viktigt för mig.  
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Min egen kraft tas tillvara 

Jag är experten i mitt liv! Därför är jag också en aktiv och självklar partner i 

insatser som berör mig. Min berättelse och kunskap tas tillvara. Tillsammans 

med professionens kompetens utgör vi ett välfungerande team. Min 

självständighet ökar när jag får stöd att vara en aktiv medskapare.  

Tillsammans för min trygghet 

Jag känner trygghet i livet! Vetskapen om att jag får vägledning och hjälp 

när jag behöver, gör mig lugn och trygg. Gemensamma lösningar utformas 

tillsammans med mig efter mina behov. Goda relationer och tillit till 

varandra är centrala för att stärka min trygghet.  

Sammanhållet och enkelt för mig 

Som individ är jag en helhet! En god relation med professionen över tid är 

därför viktig för mig. Den information jag behöver är samlad och 

överskådlig med tydliga kontaktvägar. Det blir enkelt för mig när insatser 

samordnas sömlöst.   

Nära mig på bästa sätt 

Närhet är viktigt för mig! Mina behov tillgodoses nära mig i mer öppna 

vårdformer genom förändrade arbetssätt, digitala lösningar och stöd till 

egenvård i hemmiljö. När jag har kontroll över min hälsa känner jag mig 

trygg.   

 

Våra varför 
Vi kan inte fortsätta att arbeta som vi alltid har gjort. För att möta förändrade 

behov och förväntningar i befolkning behöver hälso- och sjukvårdssystemet 

ställas om så att behov och förväntningar kan mötas. Vägen till förändring blir 

möjlig först när vi förstår våra varför.   
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Illustration Sveriges Kommuner och Regioner 

 

Antalet äldre ökar snabbt i Norrbotten och antalet i arbetsför ålder 

minskar. En mer tillgänglig, närmare vård kan tillsammans med nya 

arbetssätt innebära att resurserna inom vård och omsorg kan användas bättre 

och därmed räcka till fler.  

Sjukdomsmönstret hos befolkningen har förändrats. Allt fler 

norrbottningar lever idag med kroniska sjukdomar och är i behov av mer 

hälsofrämjande, förebyggande och proaktiva insatser medan dagens hälso- 

och sjukvård i första hand är utformad för att ta hand om akuta tillstånd och 

skador. Att leva med kronisk sjukdom handlar om att kunna leva ett så gott 

liv som möjligt utan att vara beroende av vården.  

Digitaliseringen i samhället skapar nya förväntningar och nya 

möjligheter. Den digitalisering som pågår i samhället skapar nya 

förväntningar hos befolkningen och också nya möjligheter för 

verksamheterna att erbjuda tjänster på nya sätt i hälso- och sjukvård och 

omsorg.  

Det finns en tydlig ojämlikhet i hälsa mellan till exempel socio- 

ekonomiska grupper och geografiska områden i Norrbotten. Vård, omsorg 

och skola ska arbeta för en god, jämlik och jämställd hälsa på lika villkor för 

hela befolkningen. Den enskildes behov ska vara vägledande. Genom 

förebyggande, behandlande och rehabiliterande insatser i samråd med den 

enskilde får vi en unik möjlighet att stödja en positiv hälsoutveckling.  

 

Viktiga förutsättningar för 
omställningen  
För att kunna genomföra de riktningsförändringar som krävs för 

omställningen till nära vård är det viktigt att skapa förutsättningar för 

genomförande i verksamheterna. Förutsättningar som; Stärkt samverkan, 

Modigt ledarskap, Attraktiv och hållbar arbetsmiljö och Bästa tillgängliga 

kunskap har stor påverkan på omställningstakten.  

Nedan beskrivs de fyra viktiga förutsättningarna.  
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Stärkt samverkan 
Omställningen till en nära vård bygger på medborgarnas behov. Stärkt 

samverkan, tillit och respekt är avgörande faktorer för omställningen. 

Samverkan behöver ske på många olika nivåer såväl internt som externt för 

att skapa en gemensam rörelse, få hållbarhet och skapa genomförandekraft. 

Trösklarna till samarbete och samverkan mellan länets kommuner och 

regionen behöver sänkas. För personer med komplexa behov är det särskilt 

angeläget att säkerställa vilken aktör som tar ansvar för att samordna insatser 

så att de skapar värde för den enskilde. Varje medarbetare behöver 

underlätta för steget före och efter den egna insatsen för att skapa en 

sammanhållen vårdkedja.  

 

Modigt ledarskap 
Framtidens ledarskap behöver utgå från ett tillitsbaserat förhållningssätt och 

karaktäriseras av helhetssyn, nytänkande och mod. För att utmana dagens 

strukturer och skapa en kulturförändring krävs även att ledarskapet är 

uthålligt över tid. Medarbetarna behöver få förutsättningar att ställa om sina 

arbetssätt så att en verklig förändring uppnås.  

 

Attraktiv och hållbar arbetsmiljö 
En god förmåga att attrahera, rekrytera, kompetensutveckla och behålla 

medarbetare är viktiga förutsättningar för att klara framtidens utmaningar i 

välfärden. Varje medarbetare ska känna sig delaktiga, bli lyssnade till och 

kunna bidra till verksamhetens utveckling. Karriär- och 

kompetensutveckling skapar arbetsglädje och bidrar till utveckling. 

Nytänkande anställningsvillkor som gör det lättare att kombinera yrkesliv 

och privatliv har blivit allt viktigare för att attrahera arbetskraft.   

 

Bästa tillgängliga kunskap 
I vård, omsorg och skola är det viktigt att utveckla, sprida och använda bästa 

möjliga kunskap. Kunskapsstyrning och evidensbaserade arbetssätt syftar till 

att leverera en mer kunskapsbaserad, jämlik och resurseffektiv verksamhet 

av hög kvalitet. I mötet med den enskilde vägs professionens expertis med 

bästa tillgängliga kunskap, den enskildes livssituation samt erfarenheter och 

önskemål vid beslut om insatser. Målet är att bästa kunskap ska finnas 

tillgänglig och genomsyra varje möte. 

 

Exempel på områden att arbeta med för att skapa goda förutsättningar för 

omställningen: 

• Tydliga strukturer för samverkan 

• Översyn och utveckling av gemensamma avtal och överenskommelser  

• Ledarskapsutveckling  

• Gemensam kompetensutveckling 

• Kompetensförsörjning i samverkan 

• Implementera bästa möjliga kunskap  
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Fyra riktningsförändringar i 
verksamheterna 
För att uppnå målbilden och skapa hälsa och välbefinnande i befolkningen 

behöver nedanstående riktningsförändringar genomsyra verksamheterna.    

1. Mer hälsofrämjande och förebyggande insatser   

2. Ökad personcentrering och delaktighet 

3. Stärkt gemensam primärvård 

4. Öppnare vårdformer 

 

  

 

Hälsofrämjande och förebyggande insatser  
Varje verksamhet behöver se över hur de kan ställa om för att arbeta mer 

hälsofrämjande och sjukdomsförebyggande. Medborgarna ska få stöd i att 

stärka sin hälsa och sitt välbefinnande. Det finns god evidens för att vissa 

områden har särskild betydelse för norrbottningarnas hälsa. Dessa är 

utbildning och livslångt lärande, förbättrade levnadsvanor och normer och 

värderingar. Att främja goda levnadsvanor ska prioriteras för att bidra till 

god och jämlik hälsa i befolkningen. Insatser och information ska vara 

utformade så att de kompenserar för personers olika förutsättningar.  

Barn och ungas välmående och hälsa behöver stärkas tidigt i livet. Mödra- 

och barnhälsovård, skola och organiserad barn- och ungdomsverksamhet är 

viktiga för barn och ungas hälsa och deras möjlighet att bygga en stabil 

grund inför framtiden.  
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Illustration Health in the river of life. Bengt Lindström, Monica Eriksson  

 

Exempel på områden att arbeta med:  

• Stöd till egenvård  

• Stärka föräldraskapet 

• Tidiga insatser för att klara skolan 

• Elevhälsosamtal i skolan och hälsosamtal i primärvården  

• Hälsoskolan 

• Arbetsmodell för att främja hälsa hos barn och unga, Samverka, Agera, 

Motivera (SAM) 

• Ungdomsmottagning 

• Familjecentral  

• Tidiga insatser i samverkan mellan exempelvis mödravårdscentral MVC, 

barnavårdscentral BVC och socialtjänst 

• Hälsosamma levnadsvanor  

• Rehabiliteringsinsatser  

 

Ökad personcentrering och delaktighet 
Personcentrering handlar om att i allt högre grad än tidigare vända på 

perspektiven och utgå från personens behov vid utformning av tjänster 

snarare än att utgå från verksamheternas perspektiv.  Delaktighet är 

grundläggande i personcentrerat arbetssätt som innebär att den enskildes 

och/eller närståendes upplevelser, erfarenheter och önskemål tas tillvara på 

individ-, verksamhets- och systemnivå. 

Den enskilde är expert på sitt liv och sin förmåga och ska därför vara en 

självklar partner i mötet med vård, omsorg och skola. I möten med den 

enskilde ska vi ställa frågan ”vad är viktigt för dig”? Frågan fångar kärnan i 

personcentreringen och bjuder in till en meningsfull dialog. För att kunna 

utforma träffsäkra insatser behöver den enskilde vara en självklar partner 
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tillsammans med berörda aktörer. Ett personcentrerat arbetssätt bidrar till att 

stärka individens trygghet, minska komplikationer och använda samhällets 

resurser mer effektivt.  

Inom hälso- och sjukvården pågår en nationell utveckling av ett så kallat 

patientkontrakt. Patientkontraktet bidrar till att stärka personcentreringen och 

relationen mellan den enskilde och vården. Det är en överenskommelse 

mellan patienten och vården med patientens perspektiv som utgångspunkt. 

Patientkontraktet består av tre delar; fasta vårdkontakter, sammanhållen plan 

och överenskomna tider. Framtidsscenariot är att den samlade informationen 

ska göras tillgänglig som en sammanhållen vy på 1177.se.  

Exempel på områden att arbeta med:  

• Patient- och brukarmedverkan 

• Medborgardialog 

• Patientkontrakt och Samordnad individuell plan (SIP) 

• Designa tjänster utifrån behov  

 

Stärkt gemensam primärvård  
Region Norrbotten, länets kommuner och privata utförare har ett delat ansvar 

för hälso- och sjukvård på primärvårdsnivå. Den gemensamma primärvården 

behöver ges förutsättningar och resurser för att kunna stärkas, vara 

tillgänglig och utgöra basen i den nära vården. Primärvården ska även utgöra 

navet i samspelet med andra aktörer såsom specialiserad vård, socialtjänst, 

skola och andra intressenter utifrån den enskildes behov.   

Primärvården ska utgöra det självklara första valet för befolkningen och vara 

kontinuitets- och relationsbärare över tid. Kontinuitet i vårdkontakterna 

skapar goda relationer som ger både tillit och trygghet hos patienten och 

stärker medarbetares engagemang. En hög kontinuitet ökar förutsättningarna 

för god och säker vård, vilket är särskilt angeläget för multisjuka och utsatta 

grupper i alla åldrar.   

Exempel på områden att arbeta med: 

• Fasta vård- och omsorgskontakter 

• Samordnad individuell planering 

• Teambaserade arbetssätt  

• Samnyttjande av personal och lokaler 

 

Öppnare vårdformer  
Nära vård innebär en förflyttning från inneliggande sjukhusvård till öppna 

vårdformer. Det innebär exempelvis att sjukhusens öppna vårdformer 

behöver tillgängliggöras närmare patienten och i större utsträckning 

integreras med primärvården. Det handlar om att utmana gamla strukturer 

som bygger på ett sjukhustungt system. Drivkraften ska vara att identifiera 

och behandla patientens tillstånd så tidigt som möjligt i öppna vårdformer 

och därmed undvika eskalering av sjukdomstillstånd som kan förebyggas.  

Genom att utveckla nya arbetssätt kommer vården närmare patienten, fysiskt 

och virtuellt. Vård och omsorg ska i större utsträckning vara tillgänglig för 

den enskilde med hjälp av tekniska och digitala lösningar, oberoende av tid 
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och plats.  

Exempel på områden att arbeta med:  

• Mobila team 

• Servicepunkter och filialer i glesbygd 

• Specialistkonsultation i hemmet  

• Hemmonitorering  

• Digitala välfärdstjänster 

 

Handlingsplaner 
Lokala handlingsplaner ska utarbetas utifrån strategin. Dessa ska underlätta 

för verksamheterna att förändra sina arbetssätt. Planerna utformas utifrån 

överenskomna aktiviteter mellan kommun, hälsocentral och sjukhus.  

Handlingsplanerna sammanfogas därefter till en länsövergripande 

handlingsplan för att skapa en helhetsbild över aktiviteter i länet. Respektive 

huvudman tar ansvar för att planera och utveckla interna processer för att 

omsätta handlingsplanen i praktiken.   

 

Uppföljning 
En systematisk uppföljning av omställningen till nära vård är nödvändig för 

att veta att rätt saker görs vid rätt tid och ger effekt. På nationell nivå sker 

uppföljning av omställningen av både Sveriges Kommuner och Regioner och 

Socialstyrelsen. I Norrbotten kommer omställningen att följas upp på olika 

nivåer med gemensamt fastställda indikatorer.  
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§170   
Partigruppsmöten inför 
Kommunfullmäktige 
23KS297 
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§171   
Rapportering av ej 
verkställda beslut enligt 
lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade 
(LSS) fjärde kvartalet 2022 
22KS33 
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Socialnämnden 
  

Protokollsutdrag 
 Sammanträdesdatum 
2023-02-23 

 

 

Signatur justerare  Utdragsbestyrkande 

   

§ 32 
 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt Lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS), kvartal 4 2022 
Diarienr 22SN61 
 
Beslut 
Socialnämnden beslutar att godkänna rapport ej verkställda beslut enligt LSS, kvartal 4 2022 
samt att överlämna protokollet till kommunfullmäktige och kommunens revisorer. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt LSS som inte 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen görs varje kvartal av 
socialtjänsten på individnivå till socialnämndens arbetsutskott (AU) och Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO). Socialnämnden avrapporterar till kommunfullmäktige och kommunens 
revisorer kön, beslutsdatum samt väntetid. 
 
Under kvartal 4 2022 fanns det 30 ej verkställda beslut enligt LSS inom lagstadgade tre 
månader. Det är 4 fler än kvartal 3, 2022 
 
10 st. avser Bostad med särskild service för vuxna (2 fler än föregående kvartal) 
11 st. avser Daglig verksamhet (1 färre än föregående kvartal) 
0 st. avser Korttidsvistelse utanför hemmet (oförändrat) 
1 st. avser Ledsagarservice (oförändrat) 
8 st. avser Kontaktperson (4 fler än föregående kvartal) 
0 st. avser Avlösarservice i hemmet (oförändrat) 
 
Bostad med särskild service för vuxna. Anledning till ej verkställa beslut inom lagstadgade tre 
månader 
- 1 person verkställd insats 2022-11-01 (rapporteras då beslutet ej verkställts inom 3 månader) 
- 1 person tackat ja 2022-06-17; Verkställighet fördröjd på grund av renovering (vattenskada), 
tackade nej 2022-12-20 
- 8 personer har ej kunnat erbjudas boende, lediga platser saknas. Av dessa personer har en 
person boende inom SäBo för äldre, en person har specifika önskemål om boendeplats och 
en person har återtagit sin ansökan om boende 
 
Daglig verksamhet. Anledning till ej verkställda beslut inom lagstadgade tre månader 
- 1 person verkställd insats 2022-12-19 (rapporteras då insats ej verkställts inom 3 månader) 
- 1 person i kartläggning 
- 1 person vill avvakta med insats i väntan på sjukersättning 
- 1 person vill avvakta insats då denne har kontakt med Arbetsförmedlingen 
- 2 personer ej påbörjad kartläggning på grund av psykisk ohälsa och missbruk 
- 2 personer är under behandling/vård vid Rättspsykiatrin varav 1 persons insats omprövats 
och avslutats 2022-11-03 
- 1 person avvaktar verkställighet i väntan på beslut om personlig assistans 
- 2 personer tackat nej till erbjuden plats 
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Ledsagarservice. Anledning till ej verkställt beslut 
- 1 person. Ej hittat lämplig resursperson 
 
Kontaktperson. Anledning till ej verkställt beslut 
- 5 personer; lämpliga resurspersoner saknas 
- 1 person avvaktar på grund av sämre mående 
- 1 person vill avvakta insats i väntan på daglig verksamhet 
- 1 person verkställd insats 2022-11-15 (rapporteras då beslutet ej verkställts inom 3 månader) 
 
Konsekvensanalys 
Medborgare 
Det kvarstår utmaningar att möta behov och efterfrågan på flera områden, speciellt bostad 
med särskild service för vuxna i form av gruppbostad samt daglig verksamhet. Vi har brist på 
särskilda boendeplatser samt daglig verksamhet för personer med funktionsnedsättningar. Det 
är utmaningar med att hitta resurspersoner för insatserna avlösarservice, ledsagarservice och 
kontaktperson. Den enskilde får inte sina behov tillgodosedda och verkställda i rimlig tid 
 
Verksamhet 
Arbetet med att korta tiden för verkställighet pågår ständigt. De som beviljas insats har många 
gånger specifika önskemål eller individuella behov som försvårar verkställighet. Resursbrist i 
form av personal och/eller lokaler är också en avgörande faktor för att insatsen ej verkställs. 
Dokumentation i varje ärende är viktigt där det framgår vilka erbjudanden som personerna 
får, anledning till utebliven verkställighet samt vilka andra insatser som erbjuds i avvaktan på 
verkställighet 
 
Budget 
Det kan komma att utgå sanktionsavgifter från IVO för socialtjänsten där vi ej har lyckats 
verkställa beslut. 
 
Beslutsunderlag 

 Tabell Q4 2022 LSS 
 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 31 
 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL), 
kvartal 4 2022 
Diarienr 22SN60 
 
Beslut 
Socialnämnden beslutar att godkänna rapport ej verkställda beslut enligt SoL, kvartal 4 2022 
samt att överlämna protokollet till kommunfullmäktige och kommunens revisorer. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt SoL som inte 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen görs varje kvartal av 
socialtjänst på individnivå till socialnämndens arbetsutskott (AU) och Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO). Socialnämnden avrapporterar i avidentifierad form till 
kommunfullmäktigen och kommunens revisorer insats, beslutsdatum samt kön på den 
enskilde. 
 
Målgrupp 0-64 år 
Under fjärde kvartalet 2022 fanns det 11 ej verkställda beslut inom lagstadgade tre månader 
vilket är sex färre än föregående kvartal. Insatserna avser: 
Boendestöd 
- 2 personer. Personell resursbrist 
Bostad med särskild service 
- 3 personer. En person fått insats verkställd 2022-11-01. Två personer- ej lediga platser 
Hemtjänst 
- 1 person. Personen vill ej ha insats verkställd, vill ej heller säga bort beslut om insats 
Kontaktperson 
- 3 personer. En person fått insats verkställd 2022-10-01 (rapporteras då verkställighet ej skett 
inom lagstadgade tre månader). En person återtagit sin ansökan 2022-10-10 (rapporteras då 
verkställighet ej skett inom lagstadgade tre månader). En person ej hittat lämplig resursperson 
Personligt utformat stöd 
-1 person. Rekrytering skett under hösten, insats verkställd januari 2023 
Utredningsboende 
- 1 person. Insats verkställd 2022-11-07 (rapporteras då verkställighet ej skett inom 
lagstadgade tre månader) 
 
Målgrupp 65 år eller äldre 
Under fjärde kvartalet 2022 fanns det nio ej verkställda beslut inom lagstadgade tre månader 
vilket är en ökning sedan föregående kvartal. Samtliga ärenden rör särskilt boende för äldre, 
tre män och 6 kvinnor. Anledning till att erbjudande alternativt inflyttning inte sker inom 
rimlig tid är följande; 
 
- Personen har varit på tillfälligt boende i väntan på verkställighet av beslut. Personen har 
efter förlängd betänktetid tackat ja till erbjuden lägenhet. Inflyttning fördröjs ytterligare till 
följd av renovering av lägenhet på grund av vattenskada. Beslutet är numera verkställt 
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- Personen har varit på tillfälligt boende i väntan på verkställighet av beslut. Personen har 
tackat ja till erbjuden lägenhet. Inflyttning fördröjs till följd av renovering av lägenhet. 
Beslutet är numera verkställt. 
- Personen har varit på tillfälligt boende. Tackar nej till erbjuden lägenhet. Person är palliativ 
och vill vara kvar på tillfälligt boende. Personen är avliden. 
 
- Personen vistas i hemmet med stöd av hemtjänst, nattpatrull, matservice och trygghetslarm. 
Har fått två erbjudande men valt att tacka nej till båda då erbjudandet inte varit i enlighet med 
personens önskemål. Är fortfarande hemma. 
 
- Personen vistas i hemmet med stöd av hemtjänst, trygghetslarm och matservice. Har fått två 
erbjudande och valt att tacka ja till det senare. Första erbjudandet var inte i enlighet med 
personens önskemål. Beslutet är numera verkställt. 
 
- Personen vistas i hemmet med stöd av hemtjänst, trygghetslarm och matsercie. Har fått ett 
erbjudande som personen valt att tacka nej till då det ej var i enlighet med önskemålet. Väntar 
förtfarande hemma. 
 
- Personen har under väntetiden delvis vistats i hemmet med stöd av hemtjänst, nattpatrull, 
trygghetslarm och ledsagning. Har därefter flyttat till tillfälligt boende i väntan på 
verkställighet av beslut. Har fått tre erbjudande om plats på särskilt boende men valt att tacka 
nej till de två första då de inte var i enlighet med personens önskemål. Beslutet är numera 
verkställt. 
 
- Personen vistas i hemmet med stöd av växelvis avlösning på enhet och dagverksamhet. Har 
fått erbjudande om lägenhet vilket personen tackat ja till. Inflyttning fördröjs till följd av att 
av renovering av lägenheten. 
 
- Personen vistas på tillfälligt boende i väntan på verkställighet av beslut. Har fått två 
erbjudande och valt att tacka ja till det senare. Första erbjudandet var inte i enlighet med 
personens önskemål. Beslutet är numera verkställt. 
 
Konsekvensbeskrivning medborgare 
Målgrupp 0-64 år 
Personer som inte får sina beviljade insatser verkställda får inte sina behov tillgodosedda och 
beslut verkställda inom skälig tid. Vi försöker erbjuda andra insatser om det är möjligt 
 
Målgrupp 65 år och äldre 
Behovet av platser på särskilt boende för äldre är just nu högre än tillgången. Det leder till 
ökad efterfrågan av platser på tillfälligt boende. När platser på tillfälligt boende inte räcker till 
i förhållande till behovet innebär det att personer blir kvar på Trädgårdens äldrecentra. Det i 
sin tur riskerar leda till att vi inte kan tillgodose medborgarnas behov avlastning och att det 
inte finns tillräckligt med platser för att genomföra heldygnsbedömning. 
 
Konsekvensbeskrivning verksamhet 
Målgrupp 0-64 år 
Arbete med att verkställa beslut i rätt tid fortgår. Dokumentation i varje ärende är viktigt där 
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det framgår vilka erbjudanden som personen får samt vilka eventuella andra insatser som den 
enskilde har i väntan på verkställighet 
 
Målgrupp 65 år och äldre 
Arbetet med rätt tid från beslut till verkställighet fortsätter att ske löpande och individuellt 
utifrån medborgarens behov, situation och resurser. 
 
Konsekvensbeskrivning budget 
Målgrupp 0-64 år 
Oklart om det för perioden kommer utgå sanktionsavgifter för ej verkställda beslut under 
aktuell period 
 
Målgrupp 65 år och äldre 
Oklart om det kommer utgå några sanktionsavgifter för ej verkställa beslut under aktuell 
period. 
 
Beslutsunderlag 

 Tabell Q4 2022 SoL 
 
 
Paragrafen är justerad 
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UMEÅ TINGSRÄTT 
Mark- och miljödomstolen 

 FÖRELÄGGANDE 
2022-05-18 

 Aktbilaga 56 

Mål nr M 1787-21 

Domare 2:7 
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  Sida 1 (av 1) 

Om domstolens behandling av personuppgifter, se www.domstol.se/personuppgifter. Kontakta oss för information på annat sätt. 

Besöksadress Öppettider Postadress E-post 

Nygatan 45 måndag–fredag Box 138 umea.tingsratt@dom.se 

Telefon 08:00–16:00 901 04 Umeå Webbplats 

090-17 21 00 www.domstol.se,  Info om vår 

personuppgiftsbehandling: 

www.umeatingsratt.domstol.se eller kontakta oss 
 

 Piteå kommun 
 
 

 
 

 
Parter: Hästliden Vind AB  
Målet gäller: Ansökan om tillstånd enligt 9 och 11 kap. miljöbalken till uppförande och drift 
av vindkraftsanläggning inom Hästliden på fastigheterna Piteå Björknäs 1:1 m.fl., 
Markbygden, Piteå kommun 
 

 
 
Ni föreläggs att inkomma med uppgift om kommunen tillstyrker tillståndet (16 kap. 4 § 
miljöbalken). Domstolen måste ha ert yttrande senast den 28 juni 2022. 

 

När ni skickar in yttrandet 

Skicka gärna in handlingar i målet med e-post, helst i PDF-format. Om ni vill skicka dem på 
ett säkert sätt kan ni göra det via www.domstol.se/kontaktformular. För handlingar som ska 
signeras, använd istället www.domstol.se/digitalhandling. 

Uppge ert namn, målnummer M 1787-21 och det telefonnummer som ni kan nås på. Lämna 
också e-postadress, så att vi framöver kan skicka handlingar i målet via e-post. 

Har ni frågor? 

På webbplatsen finns information om domstolen och om handläggningen. Kontakta oss 
gärna vid frågor – ni når oss enklast per telefon 090-17 21 00. 
 
 
Helena Andersson 
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Om domstolens behandling av personuppgifter, se www.domstol.se/personuppgifter. Kontakta oss för information på annat sätt. 

Besöksadress Öppettider Postadress E-post 

Nygatan 45 måndag–fredag Box 138 umea.tingsratt@dom.se 

Telefon 08:00–16:00 901 04 Umeå Webbplats 

090-17 21 00 www.domstol.se,  Info om vår 

personuppgiftsbehandling: 

www.umeatingsratt.domstol.se eller kontakta oss 
 

 
 
 
 
Ansökan om tillstånd till uppförande och drift av vindkraftspark inom Hästliden, 
Piteå kommun 
 
Vid Umeå tingsrätt, mark- och miljödomstolen, har Hästliden Vind AB ansökt om tillstånd 
enligt 9 kap. miljöbalken till uppförande och drift av högst 85 st vindkraftverk med en 
maximal höjd om 300 meter inom Hästliden på fastigheterna Piteå Björknäs 1:1 m.fl., 
Markbygden, Piteå kommun. Bolaget yrkar också tillstånd till vattenverksamhet enligt 11 kap. 
miljöbalken för att inom verksamhetsområdet anlägga och bibehålla för vägarna nödvändiga 
broar och trummor. Hästliden Vind AB har sedan tidigare tillstånd att anlägga 105 st verk 
med en maximal höjd om 200 meter inom samma område. Bolaget har anfört att 
tillåtlighetsfrågan bör avgöras av regeringen. 
 
Verksamheten omfattas av kraven på specifik miljöbedömning enligt 6 kap. miljöbalken. En 
miljökonsekvensbeskrivning har getts in.  Vattenverksamheten uppges beröra fastigheterna 
Pite Kronopark 1:57 och Kalamark 3:30, Piteå kommun.  
 
Synpunkter med anledning av ansökan och miljökonsekvensbeskrivningen ska skickas till 
Umeå tingsrätt, mark- och miljödomstolen, Box 138, 901 04 Umeå eller via e-post 
mmd.umea@dom.se senast den 28 juni 2022. Ange fullständiga kontaktuppgifter och gärna 
även e-postadress i yttrandet. Ange också domstolens målnummer M 1787-21. Yrkanden om 
ersättning framställs helst skriftligen inom samma tid och senast vid domstolens kommande 
huvudförhandling. Domstolen får avvisa senare framställda yrkanden om de inte har 
föranletts av iakttagelser vid syn eller av andra omständigheter som förekommit under 
huvudförhandlingen. 
  
Handlingarna i målet finns tillgängliga på domstolen och hos aktförvararen Åsa Wikman, 
Piteå kommun, Västergatan 10, Piteå, tel. 0911-69 60 00. 
 
Kallelser och andra meddelanden införs i Piteå-Tidningen. 
 
Umeå tingsrätt, mark- och miljödomstolen 
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§ 208 
 

Hemställan om regeringsprövning för Hästliden Vind 
Diarienr 21KS382 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar hemställan om regeringsprövning för Hästliden Vind. 
 
Ärendebeskrivning 
En kommun har när det gäller vindkraftsetableringar att välja mellan att själva meddela 
kommunal tillstyrkan (det så kallade kommunala vetot) eller att låta regeringen lämna 
tillåtlighet efter att ha prövat frågan i Kommunfullmäktige. I båda fallen krävs förutom det att 
bolagen har ett miljöbalkstillstånd där tillståndsmyndigheten (miljöprövningsdelegationen på 
Länsstyrelsen alternativt Mark- och miljödomstolen) prövat verksamhetens 
miljökonsekvenser. Exempelvis buller, skuggbildning, påverkan på flora och fauna etc. 
 
Bolaget hemställer att Piteå kommun, Kommunfullmäktige, ska besluta att begära att 
Regeringen ska pröva tillåtligheten av verksamheten i Umeå tingsrätts, mark- och 
miljödomstolens mål nr M 1787-21. 
 
Det område som är aktuellt för bolaget har redan regeringens tillåtlighet för höjden 200 meter 
samt ett miljöbalkstillstånd. Bolaget anger att ca 105 vindkraftverk planerades att installeras. 
Området är en del av Etapp 3 i Markbygden. Hemställan gäller högst 85 vindkraftverk, 
vardera med en maximal höjd om 300 meter. 
 
Förhållandevis nära finns redan två lämnade tillstånd för vindkraftsverk upp till 250 meter. 
Råliden AB samt Blåliden AB har både kommunal tillstyrkan samt miljöbalkstillstånd från 
Miljöprövningsdelegationen på Länsstyrelsen för detta. 
 
Piteå kommuns tidigare vindbruksplan har möjliggjort ovanstående etableringar och nu pågår 
en revidering av kommunens vindbruksplan. Revideringen är ute på samråd till den 14 
december varefter inkomna synpunkter ska sammanställas för att under 2022 beslutas av 
Kommunfullmäktige. I den föreslagna revideringen pekas lämpliga områden för höga 
vindkraftsverk ut, det föreslås även en mer restriktiv hållning till vindkraftsverk som är högre 
än 150 meter öster om skogsbygden. Området som bolaget hemställer om ligger inom det 
område som föreslås lämpligt för högre vindkraftsverk. 
 
Att Kommunfullmäktige bifaller bolagets hemställan och begär att Regeringen ska pröva 
tillåtligheten för bolaget får tolkas som att kommunen säger ja till en etablering av upp till 85 
vindkraftsverk med en maximal höjd om 300 meter. 
 
I kommande prövning för miljöbalkstillståndet för bolaget finns behov att lämna synpunkter 
på ett antal frågor såsom att säkerställa att olägenheter för människors hälsa och miljön i form 
av skuggbildning, buller, hindermarkering etc. minimeras. 
 
Även påverkan på naturmiljö samt djurlivet ska beaktas: 
Bolaget anger i tillståndsansökan samt miljökonsekvensbeskrivningen att vid en höjning av 
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verken blir den totala påverkan på naturmiljön mindre jämfört med nollalternativet (fortsatt 
max 200 meter). Att påverkan blir mindre beror, enligt bolaget, på att färre vindkraftverk 
planeras att byggas. Den yta som behöver skogsavtäckas för fundament och transportvägar 
blir mindre. 
 
Bolaget bedömer även att påverkan på djurlivet inte kommer att påverkas i någon större 
utsträckning. Det är framför allt flygande djur som påverkas och speciellt har fokus legat på 
rovfåglar. En annan viktig grupp i Markbygden är våtmarksfåglar. De undersökningar som 
gäller fåglar gäller olika arters påverkan av vindkraft, inte vilken effekt en höjning av 
vindkraftverk har. 
 
Anledningen till den önskade höjningen är att med högre verk kan vingarna förlängas. Det ger 
en högre elproduktion per vindkraftverk. Sannolikheten att det är vingarna som skadar flest 
fåglar är stor. Då är verkets svepyta intressant, en vinglängd på 100 m ger en svepyta på 31 
400 m2 och en vinglängd på 75 meter ger en svepyta på 17 660 m2. Detta är ungefärliga 
vinglängder för verk med en maxhöjd av 300 resp. 200 meter. 85 större verk ger totalt 2 669 
000m2 och 105 mindre verk ger en sammanlagd svepyta av 1 854 560 m2. Det är en ökning 
av svepytan med ca 40%. 
 
Bolaget anger att ett nytt tillstånd innebär en ökning av den förväntade årsproduktionen av el 
med ca 425 GWh i jämförelse med nollalternativet (ca 1700 GWh/ år), samtidigt som andelen 
installerade vindkraftverk minskar. 
  
Mer information från bolaget finns tillgängligt på deras hemsida: 
https://svevind.se/2021/07/01/samrad-om-vindkraft-vid-hastliden/ 
 
Yrkanden 
Majvor Sjölund (C), Anders Nordin (SLP), Ulf Lindström (L), Mats Dahlberg (MP), Nina 
Bladh (S), Ferid Letic (S), Anton Li Nilsson (C) och Karl-Erik Jonsson (M): bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 
  
Magnus Häggblad (SD) och Lage Hortlund (SD): avslag till Kommunstyrelsens förslag. 
  
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsunderlag 

 Hemställan om regeringsprövning Hästliden Vind 
 Karta Hästliden 

 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 134
 

Motion (SD) - placera tågstationen vid Lomtjärn 
Diarienr 21KS599 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om placering av 
tågstationen vid Lomtjärn. 

Reservation  
Helén Lindbäck (KD), Magnus Häggblad (SD), Håkan Johansson (M) och Karl-Erik Jonsson 
reserverar sig mot beslut till förmån för eget förslag. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamoten Lage Hortlund (SD), Magnus Häggblad (SD) och Ulf 
Lindeberg (SD) har inkommit med ovan rubricerade motion och yrkar följande: 

att Norrbotniabanans huvudstation och resecentrum i Piteå kommun placeras vid Lomtjäm 

Dessutom anförs i motionen: 

Norrbotniabanan tycks äntligen vara på väg att byggas och nu först aktualiseras på allvar var 
stationen med resecentrat bör placeras, vilket kommer att påverka Piteå under överskådlig tid. 
Piteå kommun tog 2008 ställning för ett läge vid Södra hamnen i centrala staden och det blev 
också Trafikverkets förslag. Sedan dess har omfattningen av tågtrafiken dock klarnat vilket 
bland annat ger anledning till en ordentlig omprövning. 

Tjugotvå godståg upp till 750 meter långa beräknas passera genom staden per dygn 
tillsammans med fyrtiofyra persontåg. En väldig trafik med risk för buller, vibrationer och 
andra oangelägenheter för stadens befolkning. Sverigedemokraterna föreslår därför att 
Norrbotniabanan dras längs E4:an och att stationen förläggs vid Lomtjärn, där också ett nytt 
handelsområde anläggs så att Piteborna slipper åka till Storheden i Luleå eller Skellefteå för 
att storhandla. 

Tvärtemot vad somliga säger finns det gott om tid för en omprövning, Luleå gör det, och 
frågan lämpar sig särskilt väl att diskutera i valrörelsen 2022 så att medborgarna får en chans 
att säga sitt utifrån partiernas ställningstaganden. Med en station i Lomtjärn och ett 
handelsområde där kommer Piteå att lyfta till en helt ny nivå ifråga om handel och service, i 
klass med betydligt större städer. 

Piteå är en kommun med en utpräglad och livskraftig bystruktur och relativt liten stadskärna 
där Lomtjärn ligger närmast för de allra flesta och gör det lätt att parkera. En självkörande 
skyttel mellan Lomtjärn och staden skulle göra det enkelt för stadsborna och besökare att ta 
sig till och från. Öjebyn, staden och universitet växer ihop till gagn för Piteås utveckling, en 
multiarena får även plats där. Lomtjärn är verkligen ett stationsområde att åter överväga fram 
till valet då ett definitivt beslut bör tas. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 21 februari 2022 § 10, remitterat ärendet till Kommunstyrelsen 
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för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Redan 2010 beslutade dåvarande Banverket, efter ett mycket omfattande utredningsarbete, att 
dra järnvägen centralt och bygga ett resecentrum vid Västra kajen. Innan beslutet utreddes 
både ett alternativ med en dragning längs E4, med ett resecentrum i Lomtjärn, och det nu 
valda alternativet med en dragning genom staden och med ett centralt placerat resecentrum. 
Utredningen visade att en central dragning var mest fördelaktig när det gällde samhällsnytta, 
funktion, kostnad samt påverkan på hälsa och miljö. Beslutet fattades enligt "Lag (1995:1649) 
om byggande av järnväg" och föregicks av ett stort antal samråd och remisser där Piteå 
kommun var en remissinstans. Det har nu gått tolv år sedan beslutet fattades vilket gör att 
frågan om såväl dragningen av järnvägen som placeringen av resecentret inte kan anses ha 
aktualiserats nyligen. 

Sedan beslutet fattades 2010 har incitamenten till den valda dragningen förstärkts ytterligare: 

• Beslutet om en centrumnära dragning med ett centralt stationsläge medför att vi kan
förbättra stadens nuvarande infrastruktur genom nya säkrare och effektivare trafiklösningar.
En dragning längs E4 med ett stationsläge vid Lomtjärn, två kilometer utanför stadskärnan,
skulle innebära att stadens nuvarande infrastruktur inte skulle förändras jämfört med dagens
situation. Vi skulle dessutom fortfarande ha en godsjärnväg och en bangård mitt i staden.

• Det är väl känt att stationer som ligger centralt har stora fördelar jämfört med externa
stationslägen då dessa är förknippade med sämre nöjdhet och upplevd trygghet hos
användarna. Studier visar även på att externa stationslägen kan minska resandet med cirka
trettio procent jämfört med centralt placerade stationer. Det är dessutom ofta svårt att
åstadkomma attraktiva och effektiva bussförbindelser till stationer som inte ligger centralt.
Det finns också ett tydligt samband mellan bebyggelseutveckling och stationslägen i centrum
då sådana ofta ökar efterfrågan på bostäder i närområdet vilket oftast kan mötas genom
stadsomvandling.

• Med den beslutade dragningen genom Piteå centrum blir det möjligt att ansluta de lokala
industrierna till Piteå Hamns kustnära position vilket ökar möjligheterna till intermodala
transportlösningar. Delar av godshanteringen kommer också att kunna flyttas ut från centrum
då nuvarande bangård kan placeras i anslutning till hamnen och industrierna på Pitholm.
Sammantaget så innebär detta både effektivare logistiklösningar, ökad transportkapacitet och
mer kostnads- och resurseffektiva transportflöden. Det innebär också att man kan använda den
mark som bangården idag ligger på till annat, som till exempel bostäder eller affärslokaler.

Då beslutet om en centrumnära dragning av Norrbotniabanan genom Piteå med ett centralt 
placerat resecentrum redan är fattat av Trafikverket i enlighet med de yttranden som inkom 
under samrådstiden föreligger inget skäl till att utreda frågan ytterligare. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
__________ 
Kommunalrådet Patric Lundström (S) anför följande: 
”Då beslutet om en centrumnära dragning av Norrbotniabanan genom Piteå med ett centralt 
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placerat resecentrum redan är fattat av Trafikverket i enlighet med de yttranden som inkom 
under samrådstiden föreligger inget skäl till att utreda frågan ytterligare. 

Jag föreslår därför att kommunfullmäktige avslår motionen on placering av tågstationen i 
Lomtjärn.” 

Yrkanden 
Håkan Johansson (M), Magnus Häggblad (SD), Helén Lindbäck (KD) och Karl-Erik Jonsson 
(M): bifall till motionen. 

Cristian Bergvall (S) och Anna Bergström (V): bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att Kommunstyrelsen beslutar 
enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Paragrafen är justerad 
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Signering

Följande parter har signerat detta dokument

MAGNUS HÄGGBLADNamn: 
2023-05-16 09:22Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
78EF09324B36758DC38412CC1DDC9ABBDCE470833CF7048593F038806CFF24D6

Signering av Motion (SD)
(Signerat, SHA-256 78EF09324B36758DC38412CC1DDC9ABBDCE470833CF7048593F038806CFF24D6)

Sida 2 av 2
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Motion om skolfrukost 

Kommunfullmäktige Piteå  24 april  2023 

Den ökande barnfattigdomen, liksom de ökande sociala klyftorna, är ett faktum i Sverige. I en rapport 
från Rädda Barnens internationella organisation, släppt 2021, jämförs Sverige med länder i Östeuropa 
när det kommer till barnfattigdom. Vidare har det rapporterats om att prisökningarna och den 
försvårade situationen för hushållens ekonomi lett till att fler barn går hungriga och mer skolmat går 
åt. En viktig åtgärd för att ge våra barn och unga de bästa förutsättningarna till att orka med 
undervisningen och aktiviteter i skolan är genom att se till att inget barn ska behöva vara hungrig när 
skoldagen börjar. Vi läser i medier att tendenserna finns bland Piteås barn och ungdomar att de inte 
alltid äter sig mätta hemma.  

Vänsterpartiet anser att alla barn i landets samtliga grundskolor ska få äta sig mätta varje dag och att 
de ska ha rätt till frukost. För oss är detta lika självklart som att de ska få ta del av en pedagogisk 
verksamhet av god kvalitet. Många barn och unga äter inte frukost hemma. Det kan bero på att tiden 
inte räcker till, det kan handla om föräldrar som går till jobbet tidigt och inte ordnar med frukost till 
barnen eller på dåliga matvanor. Det finns emellertid också barn som möts av ett tomt kylskåp på 
morgonen. Föräldrarna har helt enkelt inte råd att köpa mat. Därför vill Vänsterpartiet att eleverna i 
Piteås grundskolor ges möjlighet att äta frukost på skolan. Frukost medför lugnare och mer fokuserade 
elever – men även vinster i form av högre trivsel och bättre gemenskap. 

För att kunna genomföra en sådan åtgärd behövs planering och ekonomi, därför vill vi att frågan 
skyndsamt utreds.  

Vänsterpartiet yrkar: 
att det i Piteå skyndsamt ska utredas former och kostnader för fri skolfrukost i Piteås grundskolor. 
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(Signerad)

Sida
(1 1)

Ärendenummer
#763132

Datum
2023-05-03 14:07

Ärendenummer: #763132 | (signerad) | Datum: 2023-05-03 14:07

 För- och efternamn
Brith Fäldt

Lämna motion, interpellation eller fråga till fullmäktige

1. Kontaktuppgifter

Kontaktuppgifter

Partibeteckning
Vänsterpartiet

Är du ersättare?
Nej

2. Lämna motion, interpellation eller fråga till fullmäktige

Ange vad du vill lämna in
Interpellation

Ange hur du vill lämna in din interpellation
Jag vill skriva min interpellation i e-tjänsten

Här skriver du din interpellation
Interpellation till kommunalrådet Patric Lundström.
Migrationsverket har fattat utvisningsbeslut för anställd personal i Bodens kommun motsvarande bemanningen för en hel 
vårdavdelning inom äldreomsorgen.
Det är personal som har bott flera år i landet, lärt sig svenska, utbildat sig och har arbetat inom vården. Chefer och 
personalansvariga undrar hur det här är möjligt och vilken logik som ligger bakom ett sådant beslut. De har svårt att förstå varför 
det i stället ska vara tillåtet att hyra in personal från Spanien som ska snabbutbildas i svenska för att klara semesterbemanningen.
Vänsterpartiet vill veta hur situationen ser ut i Piteå och hur kommunens beredskap ser ut om en liknande situation skulle uppstå.
1) Har det hänt att fast anställd personal i Piteå kommun har fått utvisningsbeslut?
2) Hur många anställda finns inom äldreomsorgen som har tillfälliga uppehållstillstånd?
3) Vilka anställningsformer har de?
4) Vilka rutiner finns för att ta tillvara vårt arbetsgivaransvar gentemot de anställda som befinner sig i en liknande situation?
5) Kan kommunen medverka till att personer som är anställda får uppehållstillstånd förlängda?
6) Finns det en plan för hur bemanningen ska klaras av om en liknande händelse som i Boden skulle uppstå?
7) Avser kommunalrådet att agera i frågan på något sätt?
För Vänsterpartiet
Brith Fäldt

Signering
Följande parter har signerat detta ärende.

Brith FäldtNamn: 
Person ID: 

2023-05-03 14:07Datum: 
4F71F8CB0ABE1C937E75B5598ADDE8E0C8CB1DB7Signerad checksumma: 
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